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Yüksek Divan Kurulu Başkanı Uğur Dündar 

Sayın Başkan, Yüksek Divan Kurulu’nun değerli üyeleri, oturumumuzu başlatıyorum. Lütfen 

herkes yerine otursun. Hepinizi toplantımızın başında Cumhuriyetimizin kurucusu büyük önder 

Mustafa Kemal Atatürk, silah arkadaşları ve bu aziz vatan uğruna şehit düşen tüm 

kahramanlarımız adına saygı duruşuna ve sonra da İstiklal Marşımızı söylemeye davet 

ediyorum. 

Sayın Başkanım, Yönetim Kurulumuzun değerli üyeleri ve Yüksek Divan Kurulu’nun değerli 

üyeleri. Bugün çok tarihi bir toplantı yapacağız. Öncelikle şunu belirteyim. Dün çok sevgili kız 

kardeşimizi kaybettik. Cenazesini dün aile içerisinde defnettik. Beni arayarak, mesaj atarak 

acımızı paylaşan ve dualarını esirgemeyen tüm değerli Fenerbahçelilere ailem ve şahsım adına 

çok teşekkür ediyorum. Sizlere de uzun sağlıklı ömürler diliyorum. Yaramıza tuz bastık ve 

bugün bu toplantıya geldik. Çünkü bir yanda ailevi acımız diğer yanda perşembe akşamı 

Fenerbahçe’mizin bir operasyona tabii tutularak 3 puanımızın katledilmesi ve peş peşe 

haksızlıkların uygulanması sizler gibi her Fenerbahçeli gibi benim yüreğimde de isyan duyguları 

oluşturdu. Bunun nedenlerini çok düşündüm. Bana göre neden ortada. 3 Temmuz’da 

Fenerbahçe’miz hangi nedenle kumpasa hedef olduysa bu yılda bu sezon başlangıcından beri 

çeşitli girişimlerle puanlarımız gasp edilmeye başlandı. Ve Fenerbahçe hedef tahtasına 

oturtuldu. Çünkü her Fenerbahçeli yürekten inanır ki, Fenerbahçe dendiğinde akla Cumhuriyet 

gelir, Fenerbahçe dendiğinde akla Atatürk gelir. 

Futbol sistemin içinde 3 Temmuz kalıntısı bazı odaklar Cumhuriyetimizin 100. yılında 

Cumhuriyetin Fenerinin Atatürk’ün aydınlanmacı ışığını yaymasını ve şampiyonluk parıltısının 

tüm Türkiye’ye dalga dalga yansımasını istemiyorlar. Onun için Fenerbahçe’yi engellemeye, 

Fenerbahçe’yi durdurmaya ve Fenerbahçe’nin haklı puanlarını gasp etmeye çalışıyorlar. 

Burada tek tesellimiz takımımızın belki de sezon başından beri en heyecan verici, en göz alıcı 

futbolunu sergilediği bir geceyi yaşamış olmamız. Bu gerçekler bize şunu hatırlatıyor; bugün 

bizler, Fenerbahçe’ye sevdalılar, yönetimimizin arkasında her zamandan daha fazla birlik ve 

bütünlük içinde dimdik durmalıyız. Bizim için başka çıkış yolu yok. Ya bir ve bütün olacağız ya 

da hedef tahtasının ortasında durup çeşitli saldırılara uğrayacağız.  



Fenerbahçe bir ve bütün olduğunda 3 Temmuz’da ne yaptıysa ve o büyük gücünü tüm 

Türkiye’ye gösterdiyse bugünden itibaren de aynı gücü aynı kararlılık birlik ve bütünlük 

içerisinde göstermelidir. Çeşitli provokasyonlar yapmak isteyecekler, bu dayanışmayı birlik ve 

bütünlüğü sergilerken Ülkemizin de bir seçim atmosferine girdiğini düşünerek bu 

provokasyonlardan uzak durmak ve daima yönetimin göstereceği hedef doğrultusunda 

ilerlememiz gerekiyor. Buna son derece özen göstermeliyiz. 

Bugün Başkanımız Sayın Ali Koç, tarihi bir konuşma yapacak. Bazı görseller kullanacak, 

uğradığımız haksızlıkları belgeleri ve görüntüleriyle hiç kimsenin itiraz edemeyeceği bir açıklık 

içinde bilgilerinize sunacak. O nedenle ben değerli Yüksek Divan Kurulu üyelerinin konuşma 

sürelerini uzatmamalarını ve Başkanımızın rahatlıkla tüm gerçekleri bizimle paylaşmasına 

imkân sağlayacak süreyi ona bırakmalarını istirham ediyorum. 

Şunu da ilave edeyim. Bütün kumpaslara, puanlarımızı gasp etme çabalarına açık açık 

sergilenen bilinçli operasyonlara kısacası Fenerbahçe’ye karşı her türlü girişime rağmen ben, 

Yüksek Divan Kurulumuzun Başkanlık Divanının değerli üyeleri hepimiz ve inanıyorum ki sizler 

de kalben şuna inanıyorsunuz. Hiçbir güç Cumhuriyetin 100. yılında Fenerbahçe’mizin 

şampiyon olmasını engelleyemeyecek. Yeter ki buna inanalım, yeter ki bu inançla sonuna 

kadar takımımızın arkasında duralım. Ve tribünlerimizde çok ses yerine daima tek sesle hep 

birlikte Fenerbahçe’mizin arkasında duralım arkadaşlar, değerli üyeler. Sevgili taraftarlarımız 

lütfen bundan böyle aranızda sadece seyirci olarak gelen varsa onlara aynı zamanda taraftar 

olduğunu ve o taraftarlık kapsamında kulübümüzün şanlı renklerini ve şanlı geçmişini temsil 

ettiklerini hatırlatalım. Ve tribünde maçları seyrederken bu bilinçle tezahürat etmelerini 

isteyelim. 

Ben şimdi aramızdan ayrılan, maalesef kaybettiğimiz değerli üyelerimizin isimlerini Başkanlık 

Divanı Üyesi arkadaşlarımızdan okumalarını rica ediyorum. 

 

Yüksek Divan Kurulu Yazmanı Zehra Didem Üretmen 

Günaydın, 

Turhan Göker, Mustafa Özkul, Erol Özbatır, Günaydın Mete, Mordohay Kohen, Doğan Ramzey, 

Koray Çital, Özer Korkmazlar, Ahmet Gözlüoğlu, Haşim Saim Teoman, Nihat Mehmet Şişman, 

Cemal Yücel Günay, Dünya Baltacıoğlu, Vedat Demirözü, Mehmet Fuat Baler, Mehmet Murat 

Altay, Hüseyin Ayaz, Ali Fuat Kırcan, Ari Turan, Mübeccel Gülüstan, Necdet Mutiş, Şevket 

Rüştü Ayas, Ayhan Özgülşen, Yalçın Selgur ve önceki Divan Kurulu Başkanımız Sayın Vefa 

Küçük’ün damadı Tolga Okkey. Mekanları cennet olsun. 

(Liste tutanağa eklidir.) 

 

 



Yüksek Divan Kurulu Başkanı Uğur Dündar 

Hepsini saygı, sevgi, özlem ve rahmetle anıyoruz. Mekanları cennet olsun. Şimdi de Yüksek Divan 

Kurulumuza yeni katılan üyelerimizin duyurulmasına geçiyoruz. Sevindirici yanı şu 260 yeni 

üyemiz var. Dileriz Yüksek Divan Kurulumuza yeni bir atmosfer ve yepyeni düşüncelerle 

gelmişlerdir. Kendilerine hoş geldiniz diyorum, aramıza katılmaları nedeniyle mutluluğumuzu 

ifade ediyorum ve çalışmalarında başarılar diliyorum. 

 

Yüksek Divan Kurulu Yazmanı Elizabet Uğurlu 

Günaydın, yeni üyelerimize hayırlı olsun diyerek 126 üyemizin isimlerini okumuştur.  

(Liste tutanağa eklidir.) 

 

Yüksek Divan Kurulu Yazmanı Zehra Didem Üretmen 

Didem Hanım devam ederek 134 üyemizin daha isimlerini okumuştur. 

(Liste tutanağa eklidir.) 

 

Yüksek Divan Kurulu Başkanı Uğur Dündar 

Yeni üyelerimize Yüksek Divan Kurulunda başarılı çalışmalar diliyoruz ve bunların uzun yılları 

kapsamasını temenni ediyoruz. Şimdi de Yüksek Divan Kurulu Üyeliğinde 40 – 50 – 60 – 70 ve 

80 yılını dolduran 34 değerli üyemizin plaket ve rozetlerini Sayın Başkanımız Ali Koç kendilerine 

takdim edecekler. 

(Liste tutanağa eklidir.) 

 

 

 

40 yılını dolduran üyelerimiz; 

Cengiz Ceylan, Mustafa Kemal Ünsal, Hikmet Bora Karamustafa, Abdulkadir Ural Aydıner, 

Mehmet Altun, Süleyman Düvenci, Recai Ömer Lakay, Ahmet Güneri Özsoy, Mustafa Ersoy, 

Hasan Hüsamettin Özkan, Mehmet Kara, İbrahim Can Pulcu, Yusuf Şahin Kayı, Ayhan Balıkçı, 

Ali Musa Mengüş, Tunçay Varol, Ekrem Yusufoğlu 

50 yılını dolduran üyelerimiz; 

Atilla Girgin, Cemil Turhan, Nazan Kocamemi, Yalçın Karatoy, Ekrem Gözen, Yani Suvermezoğlu 



60 yılını dolduran üyelerimiz; 

Ayşe Bilge Çağlarcan, Süleyman Turgay Cangüler, Mehmet Gürhan Tüker, İsmail Tuncer 

Kobaner, Bayram Delikanlı, Gülsüm Taşocak, Emine Çiçek Gübbük 

70 yılını dolduran üyelerimiz; 

Agop Karanfilyan, Eryüksel Tekiner, Tevfik Fikret Erol Demiroma 

80 yılını dolduran üyelerimiz; 

Ali Süha Polat  

 

Yüksek Divan Kurulu Başkanı Uğur Dündar 

Ben sık sık iki üyemizi arıyorum. Biri Turan ağabey diğeri de geçmiş dönemlerin Yüksek Divan 

Kurulu Başkanı Vefa Küçük. Aramızda görmekten bu gün de çok büyük mutluluk duyuyoruz. O 

da sevgili damadını kaybetti kısa bir süre önce. Sabır ve başsağlığı diliyoruz, rahmetlerimizi 

gönderiyoruz. Yönetim Kurulu Faaliyet Raporunun okunması için Genel Sekreterimiz Sayın 

Burak Kızılhan’ı kürsüye davet ediyorum. 

 

Fenerbahçe Spor Kulübü Genel Sekreteri Burak Kızılhan 

Sayın Yüksek Divan Kurulu Başkanım, 

  

Sayın Başkanım, saygı değer Yönetim Kurulu Üyelerim, kıymetli Yüksek Divan Kurulu 

üyelerimiz ve ekranları başından bizleri takip eden büyük taraftarımız. Hepinize saygılarımı 

sunuyorum. Sözlerime Sayın Yüksek Divan Başkanımızın kız kardeşi Gülten Dündar’a başsağlığı 

dileyerek başlayacağım. Sevgili Başkanımıza ve tüm ailesine sabırlar diliyorum. Bugün, bizim 

için biraz farklı bir gün. Bugün, tüm gündemlerden bağımsız bir yüksek divan kurulu toplantısı 

gerçekleştireceğiz. Aslında, biz bugün bundan önceki tüm toplantılarımızda olduğu gibi heves 

dolu bir çalışma sürecine girmiştik. İki toplantı arasında geçen üç ay boyunca, Kulübümüzde 

sportif, finansal, idari ve hukuki anlamda yaşanan gelişmeleri derlediğimiz; Kulübümüzün 

faaliyet gösterdiği her branşta, Türk sporuna sağladığı katkıları anlatacağımız, yaklaşık 15 

sayfalık bir konuşma hazırlamış; sizlere ve tüm camiamıza da bunları sunmaya niyetlenmiştik.   

Fakat perşembe günü Adana’da yaşananlar, bizi tüm bu odaktan uzaklaştırdı! 

  

Bugün, Fenerbahçe’nin, Türk sporu, Türk futbolu ve değerleri adına konuşma günü değil, 

bugün, Fenerbahçe’nin, yarıştan koparılmak için nelere maruz bırakıldığını görme ve bunun 

için sizlerle konuşma, fikirlerinizi alma günü! 

  

 



Perşembe akşamı aslında daha önce onlarca örneğini yaşadığımız şekilde, Fenerbahçe’ye her 

Ocak, Şubat ayında yapıldığı gibi, kasten, bilerek yarıştan koparılması, hedefinden uzaklaşması 

adına atılan adımların bir benzerinin nasıl hayata geçirildiğini bir kez daha en net şekilde 

görmüş olduk! 

Fenerbahçe Spor Kulübü’nün Kuruluş tüzüğünde yer aldığı şekilde Türk sporuna, Türk 

gençlerine yaptığı yatırımlar, ülke menfaatleri adına ülkemizin yarınları için attığı adımlar, 

altyapılarında yetiştirdiği binlerce sporcu, olimpiyatlara gönderdiği onlarca sporcusu ve bu 

emekleri, alın teri hiçbir anlam taşımıyormuş! Perşembe akşamı yaşananlar, Fenerbahçe Spor 

Kulübü’nün varlığına ve Türk sporu için verdiği emeklere saldırı niteliğindeydi. Fenerbahçe 

Spor Kulübü olarak özellikle son 11-12 senedir yaşadıklarımıza rağmen, hiçbir zaman 

rekabetten, yatırım yapmaktan, sporcu yetiştirmekten, Türk sporuna katma değer sağlamak 

için çabalamaktan vazgeçmedik. Bir dönem, çok muteber olan, bugün terörist denen, 

Fethullahçı Terör Örgütü üyeleri, Kulübümüze kumpas kurmaya çalıştı, Cumhuriyetin aydınlık 

Fener’i Fenerbahçe’yi ele geçirip o feneri söndürerek tüm ülkeye mesaj verilmek istendi! 

Devletin kılcal damarlarına sızarak, tüm rüzgarı da arkasına alan bu yapının,  

Polisleri saldırdı, Hakimleri saldırdı, Savcıları saldırdı, Medyası saldırdı, bürokratları saldırdı… 

Bizim başkanımız ve yöneticilerimiz hapse atıldı biz bir gram geri adım atmadık! Stadımıza gaz 

bombası atıldı, çocuklarımız ağlatıldı, Kısa bir süre sonra, 36 kişiyi taşıyan otobüsümüze 

ölmemiz için kurşun sıkıldı, faili meçhul kaldı! Elimizden, göz göre göre emeklerimiz çalındı, 

şampiyonluklarımız alındı. 

  

Tüm bunları FENERBAHÇE ve Fenerbahçeliler dışında kimse sorgulamadı! ve bugün bir kez 

daha gördük ki bazı kesimlerin, bizimle mücadeleleri bitmedi! savaşları son bulmadı! Biz ise, 

hiçbir zaman kuruluş amacımızdan, faaliyetlerimizden, ilke ve değerlerimizden vazgeçmedik. 

  

Cumhuriyet değerlerine sımsıkıya bağlı, köklerini bu topraklardan alan Fenerbahçe Spor 

Kulübü olarak, mücadeleye devam ettik. Sadece sportif olarak değil, toplumsal hususlarda, 

insanımızın derdi olan her konuda, ülkemizi ilgilendiren her konuda kayıtsız şartsız halkımızın 

ve devletimizin yanında olduk! Bugün ise öyle bir noktaya geldik ki, kendimizi her şeyi sorgular 

durumda bulduk. Türk sporu için yaptıklarımızın karşısındaki bu yapı, sistem karşısında bir 

gram değerinin olmadığını yaşayarak gördük. Değeri yok ki, 10 yıldır bunlar yaşanabiliyor, 

önüne geçilmiyor ve bir şekilde önüne geçilemiyor. Spora gönül vermiş herkesi, sporcuları, 

sporcu adaylarını, gençleri, çocukları, Fenerbahçe’yi seven milyonları dışlıyorlar! Sırf anlık 

çıkarlar, menfaatler uğruna, Türk futbolunu yok olma noktasına getirdiler! Yetmedi mi, 

doymadınız mı? Bu düşmanlık neden? Bugün geldiğimiz noktada her şeyin içini boşalttınız, 

anlamsız kıldınız. 

  

 



Değerli Yüksek Divan Kurulu Üyelerimiz, 

  

Sizler bizim fikir önderlerimizsiniz. Bugün, bu kürsüde, yapılması gerekenleri, sizlerin neler 

düşündüğünü dinlemek ve sonra camia olarak kararları almak istiyoruz! Bugün, milyonlarca 

Fenerbahçe’linin görüşlerini bu kürsüden yansıtmak hepimizin ve sizlerin görevi. Önce sizi 

dinleyeceğiz! sonra Fenerbahçe olarak birbirimize kenetlenip gereken adımları atacağız! 

Dün camiamızın bu mücadelede bir kez daha bir ve bütün olması için bir açıklama yayınladık. 

Tam da o açıklamada dile getirildiği gibi; 

  

Kurulduğu günden beri hakkını sadece büyük emek ve mücadele ile elde etmiş bu Kulübün her 

şey karşısında sadece sizlerin desteğinize, bir ve bütün olmanıza ihtiyacı var. Kırgınlıkları, 

kızgınlıkları bir kenara bırakın, sahada formamız için mücadele eden her kim olursa olsun 

onları bu koruyun kollayın. İyilik ve doğruluk kazanacaksa, inanın Fenerbahçe bunu başaracak! 

  

Hepinizi saygı ve sevgiyle selamlıyorum. 

 

Yüksek Divan Kurulu Başkanı Uğur Dündar 

Çok büyük özveriyle çalışmalarına yakinen tanık olduğumuz Genel Sekreterimiz Sayın Burak 

Kızılhan’a bu konuşması için çok teşekkür ediyoruz. Bu arada bir teşekkürümüz de Sayın 

Başkanımıza, Yönetim Kurulu Üyemiz Sayın Ruşen Çetin’e, Derneklerden Sorumlu Fenerbahçe 

Spor Kulübü yetkilisi Asil Bey’e hepiniz adına. Çünkü maraton tribününde Yüksek Divan Kurulu 

Üyelerimize tahsis edilen çok güzel bir salonu en kısa süre içerisinde düzenleyip kullanıma 

sundular.  

Denetim Kurulu Faaliyet Raporunu okumak üzere Denetim Kurulu Üyemiz Sayın Mehmet 

Vodina’yı kürsüye davet ediyorum. 

(Rapor Tutanak Ekindedir.) 

Efendim şimdi Yönetim Kurulu ve Denetim Kurulu Faaliyet Raporları hakkında görüşmeye 

geçiyoruz. Ben ilk sözü Sayın Hulusi Belgü’ ye vermek istiyorum. Alnının akıyla karşımızda 

olacağına hiç kuşku duymuyorum ve mikrofonu kendilerine bırakıyorum. 

 

 

 

 

 

 

 



Konuşmacı HULUSİ BELGÜ 

Adana maçında ben de Adana’daydım, orada yaşadığım hisleri sizinle paylaşmak istiyorum. 

Ben yaşadığımın bu dönemde en  büyük desteği ailemden sonra Fenerbahçelilerden gördüm. 

Aziz Yıldırım ile karşı karşıya geldik, beni ilk arayanlardan, yönetici arkadaşlarını 

gönderenlerden biri Aziz Yıldırım’dı.  

Başkanımız Ali koç ile bir tartışma yaşamıştık, hakikaten büyüklük gösterdi, bana 

Fenerbahçe’nin büyüklüğünü hissettirdi, iki defa mektup yazdı, yönetici arkadaşlar geldiler, 

bana destek oldular.  

Fenerbahçeli olmak çok ayrıcalıklı bir şey, ben bu süreçte en büyük desteği onlardan gördüm. 

Her gün ziyaretçim vardı ve hepsi Fenerbahçelilerdi. Hepiniz Fenerbahçe’nin büyüklüğünü 

biliyorsunuz ama tahmin ettiğinizden çok daha büyük bir camia, çok daha büyük bir aile 

Fenerbahçe.  

Tek tek bütün Fenerbahçelilere, hukukçulara, başkanlarımıza eski ve yeniş yönetim kurulu 

üyelerimize teşekkür ediyorum.  

Necdet Ersoy’a ayrı bir parantez açıyorum, her gün hem davayla, hem işlerimle hem ailemle 

ilgilendiler, bu da Fenerbahçe sayesinde oldu.  

Fenerbahçe büyük bir aile, birbirine destek olması gereken bir camia, bizim tek ihtiyacımız 

birlik ve beraberlik. Mutlaka eleştiriler olacak ama sonunda aynı ülkü için ki Fenerbahçe’nin 

ülküsü çok farklı bir şey, Fenerbahçe sadece spor demek değil, Atatürk demek, Türkiye 

Cumhuriyeti demek, bu yüzden hep birlikte çalışmalıyız, Fenerbahçe’nin  

Adana maçından sonra nahoş olaylar yaşandı. Benim dayım 11 sene Galatasaray kulübünde 

yönetim kurulu üyeliği yaptı. Ben hep Galatasaray kulübünün 1986 yılında kurulduğunu 

söylerim çünkü 1986 yılından sonra Galatasaray kulübü farklı bir döneme girdi. Galatasaray 

kulübü çok değişik bir kulüp, taraftarları kulübe üye bile olamıyor, sadece liseden çıkan 

insanlar fakat bu lobiciliği çok iyi biliyorlar. 1986 yılında Ali Tanrıyar başkan oldu, Ali Uras 

federasyon başkanı oldu, ondan sonra bambaşka bir yere evrildi iş. Bugüne kadar ben hiç 

gıptayla bakmadım ama şunu bilmeniz lazım, GS kulübü kökleri aslında o yıllarda atıldı. O 

yüzden 1959 öncesini saymayalım diyorlar, onlara kalsa 1986’dan öncesini saymamak lazım 



çünkü ondan önce basit bir lise kulübü. Ben dayımdan o dönem nasıl organize bir şekilde 

davrandıklarını gördüm.  

Lise tabi ki birleştirici bir unsur ama bizi bir araya getiren unsurumuz Mustafa Kemal Atatürk, 

bunu unutmayalım. Atatürk’ün ilkeleri bizim için çok önemli. Şampiyonluk bizim için amaç 

değil araçtır, Fenerbahçeliliği çocuklarımıza, tüm Türkiye’ye yaymamız lazım ki Türkiye 

medeniyet olarak gelişsin.  

Ama rakiplerimiz bugün kendi çıkarları doğrultusunda devleti de kullanabiliyorlar, her türlü 

yönteme başvuruyorlar, cemaatleri onlar kullanıyorlar.  

Bizim çok ciddi bir konselidasyona ihtiyacımız var, başkan bunu yapabilecek güçte, bunu 

yapacağına da inanıyorum. Hep birlikte, eski yeni yöneticiler, eski başkanlar, başkanımızın 

etrafında birlik ve beraberlik içinde hereket etmek zorundayız, yoksa bu toplantıları biz daha 

çok yaparız, ahlanıp vahlanıp kenara çekiliriz. 

Ben Hulusi belgü olarak verilecek her göreve hazırım, her zaman başkanın ve kulübümün 

arkasında olacağım.  

Bana verilen destek için herkese teşekkür ediyorum. 

   

Konuşmacı SELİM ERGÜDER 

2023 önemli bir yıl. Cumhuriyetimizin 100.yılı. Bu süreçte ülkemizde birtakım toplumsal 

gelişmeleri göreceğiz. Temennim toplumsal barışım güçlenmesi. 

Söz almam gereken bazı teknik maddeler vardı. Bugün YDK üye sayısı 4000’i aştı. Bugün birçok 

insan ayakta. Bundan sonraki toplantılarda sıkıntı olabilir. Böylr birlik dirlik halinde herkes bir 

anda geldiğinde sorun olabilir. Bahar ayındaki toplantıda da YDK’nın işleyişi konusunda 

önerilerim olacak. 

Ben futboldan anlayan biri değilim açık söyleyeyim. Bu zamana kadar bu kürsüden futbola dair 

kelam etmedim. Etmemeye özen gösterdim. Ama bir düşündüm analiz ettim. EL İNSAF dedim. 

Bir camia bu kadar mı hedef alınır? Bu kadar mı hedef gösterilir? Bunun tek sebebi var. 

Cumhuriyet kazanımları iliğine kadar işlemiş bir yapı tabi ki hedef alınır. Bir izah daha var. 

Stadımızın ismiyle ilgili öneri sanırım 1907 Derneğimizden geldi. Bu süreçle beraber saldırılar 



da başladı. Çok enteresan… Çok şaşırmıyorum. Bunlarda utanma yok. Ar damarları çatlamış. 

Bunlar eşref-i mahlukat. 

Rahmetli pederimin bir sözü aklıma geldi. “Buradan bulutlara merdiven dayayıp sizi Yüce 

Rabbime şikayet ediyorum” 

  

Konuşmacı  HÜDAVERDİ AKSEN 

Öncelikle Perşembe akşamı oynanan Süper Lig futbol maçında yaşanan hakem faciasına 

rağmen takım oyuncularımızı, teknik direktörümüzü ve teknik heyeti verdikleri onurlu 

mücadeleden dolayı içtenlikle kutluyorum. Ancak hepimizin hayretler içerisinde gördüğü gibi 

Perşembe akşamı bir kez daha ama bu kez son derece açık, net, utanmaz ve sıkılmaz şekilde, 

gözümüze sokarcasına Adana'da Fenerbahçe Futbol takımımız katliama uğramıştır. Aynı şeyler 

bundan önceki yıllarda yapılıyordu. Ama bu yıl şampiyonluğun içerisinde sürekli 

bulunduğumuz için çok sık ve hatta her maçta yapılıyor. 

Bu operasyonu düzenleyen kişiler futbol camiasının içerisinde bilinmez elin tetikçileridir. Bu 

futbol camiasının içerisinde geçmişi çok uzun yıllara dayanan çöreklenmiş, kurumsallaşmış bir 

yapının Fenerbahçemiz ne zaman şampiyonluğa oynasa ortaya çıktıkları ve tetikçilerini 

kullandıkları bir durumdur.  

Perşembe akşamı oynanan maçtan birkaç örnek vermem gerekirse; hiçbir futbol otoritesinin 

anlayamadığı bir şekilde futbolcumuz Mert Hakan'ın elle oynama gerekçesiyle ancak elle 

oynamanın uzaktan yakından hiç ilgisi olmamasına rağmen nizami golümüz bilinmez elin 

tetikçisi tarafından VAR'a bile gitme gereği duyulmadan iptal edilmiştir. 

Batshuayi hem de aynı korner pozisyonunda 3 kez üst üste faul yapılmak suretiyle ve Samet'e 

yapılan net penaltılar görmemezlikten gelinmiştir. Hakem tüm taktir haklarını rakip takım 

lehine kullanmıştır. Son olarak 90. dakikada rakip ceza sahası önünde çalarsam belki gol atarlar 

düşüncesiyle tüm otoritelerin faul dediği pozisyonda faul bile çalmamıştır. 

Bu kadar hataya artık hakem hatası diyemeyiz. Fenerbahçe futbol takımımız birkez daha 

gözlerimizin önünde katledilmiştir. Ofsaytımsıyı futbol literatürüne ekleyenler şimdi de sanırım 

VAR'da yapılan konuşmalarda elimsi ve penaltımsıyı da futbol literatürüne eklemişlerdir. VAR 

kayıtlarının açıklanmasını sağlamalı, bunu net olarak görmeliyiz.  



Bu şer odakları ve onların hain tetikçileri saldırılarının altında kalacaklardır. Fenerbahçe'yle 

kimse başa çıkamaz! Bu tetikçiler artık bizim için kendi deyimleriyle hakemsi bile değillerdir! 

Aslında Fenerbahçe futbol takımına karşı bu ve benzeri senaryolarla sergilenen operasyon, 

Fenerbahçe futbol takımı ne zaman şampiyonluğun en güçlü adayı olsa sahneye maalesef 

konmaktadır. 3 Temmuz girişimi, son maçlarda kaybedilen 3 şampiyonluk, futbol takımımıza 

karşı düzenlenen suikast girişimi gibi ve bu yıl ligin başlangıcından beri sürekli şampiyonluk 

potasında olduğumuz için operasyonlar süreklilik arz etmektedir. 

Zira hakem hatası diye geçiştirilmek istenen bu durum; nedense hep bizim aleyhimize ve 

malum takım ve diğerlerinin lehine yapılmaktadır. Adına ister kumpas diyelim, istersek FETO 

yapılanmasının hareketleri diyelim, ne dersek diyelim; malum şer odaklarının kurduğu, malum 

takımın desteklediği ya da operasyondan sürekli kendine pay çıkardığı bu oluşumlar 

dağıtılmalıdır. Dağıtılmak zorundadır! 

Bu kadar hassas bir dönemden geçerken Sayın Başkanımıza ve Yönetim Kurulu'na her zaman 

destek olmalıyız, dimdik arkasında durmalıyız! 

Tabii her zaman futbol takımımızın arkasında durmak bizim görevimiz. Ancak işte tam bu 

mevcut ve şerait durumunda açıkça operasyon düzenlenen bu hal ve şartlarda yönetimimiz ve 

takımımızın arkasında tek vücut durmamız çok çok önemlidir. 

Sosyal medyada bir takım söylemler dolaşmaktadır. Öyle bir takım kurmalıyız ki hem rakibi 

hem hakemi ve lobici çeteleri de yeneceksin. Yani rakipler, hakemi ve şer odaklarını yenmek 

için bir maddi kaynak ayırmayacaklar. Kurdukları ortalama takımla şampiyonluğun ortağı 

olacaklar. Ama biz rakiplerimizden 2-3 kat daha fazla mali ve sosyal efor sarfederek takım 

kuracağız ve onlarla yarışacağız. Bu sürdürülebilir değildir. Önemli olan futbolda adaletin 

sağlanmasıdır. 

Sosyal medyadaki diğer bir konu da Olağanüstü Genel Kurul'a gidilerek Lig'den çekilmesi 

hadisesidir. Bu konu etraflıca tartışılması gerekilen bir konudur. Bu konuda Sayın Başkanımız 

ve Sayın Yönetim Kurulumuz ne karar alırsa alsın arkasında duracağız. Özellikle bunları bir 

erken uyarı gibi görerek şampiyonluğun en büyük adayı olduğumuzu bilelim. Teknik 

direktörümüzü, futbolcularımızı "ne yaparsak yapalım bizi şampiyon yapmayacaklar" girdabına 

sokmayalım. Çünkü Fenerbahçe bu sezon şampiyon olacak! 



Sevgili Fenerbahçeliler; 

Oynadıkları her maçta kendi oyuncularından çok yardımcı hakeme sürekli taktik veren ve baskı 

kuran, Fenerbahçe hakkında olumsuz algı yaratacak konuşmalar yapan, kendisinin son 

dakikada ofsaytımsı kazandığını unutarak Fenerbahçe son dakikada kazanıyor diyen teknik 

direktörlere inat, itibarsızlık ve yalana dayalı algı yaratmaya çalıştığı anlaşılmasın diye korkan 

ve bu sebeple Sayın Başkanımızın davetinden kaçan, Fenerbahçe ismini zikrettiği halde bunu 

unutup üzerine neden alındılar diyerek akıl tutulması yaşayan yöneticilere inat, Sayın 

Yöneticimiz Selahattin Bey'in eleştirilerine cevap vermek yerine nicel durumunu öne çıkartarak 

şu kadar yaştayım bu kadar yıldır yöneticilik yapıyorum diyerek aslında bu sürede nitelikli bir 

tecrübe kazanamadığını itiraf eden ve Fenerbahçe'ye yapılan haksızlıklarda üç maymunu 

oynayan yöneticilere inat, 4 Nisan 2015 tarihinde yapılan saldırıdan 2825 gündür geçmesine 

rağmen yakalanamayan tırnak içinde faili meçhul olan otobüsümüzün kurşunlanmasına avcı 

kisvesi altında stada astıkları pankartla namlu üzerinde kanaryamızı çizenlere inat, üstat şairin 

dediği gibi... Çaresi yok usta! Biz kazanacağız, biz şampiyon olacağız, Fenerbahçe şampiyon 

olacak! Cumhuriyetimizin 100. yılında Sayın Başkanımızın önderliğinde Fenerbahçemiz 

şampiyon olacak. 

 

Konuşmacı YAVUZ KAYRAL 

“Bu şanlı yuvanın değerli mensupları hepinizi sevgi ve saygıyla selamlıyorum. Konuşmamı çok 

uzun tutmayacağım. 42 yıldır mensubiyetinden onur duyduğum Fenerbahçe Spor Kulübü’nün 

kürsüsüne ilk defa çıktım. .Çeşitli platformlarda, çeşitli yerlerde konuşmalar yaptım ama 

Yüksek Divan Kurulu Toplantısında işlk defa konuşuyorum. Heyecanımı maruz görün. 

Sözlerime nereden başlayacağımı bilemiyorum, bırakırsanız 3,5 saat konuşurum. ‘Bıçak kemiğe 

dayandı’ diye bir tabir vardır. Bizde bıçak kemiğe dayanmadı, bıçak kemiği kesti artık!  Ben 

bunu müteaddit defalarda bugünkü, bundan önceki değerli yöneticilerimize hep arz ettim. Bir 

tiyatro oynandığını.. Az önce değerli konuşmacımız biraz daha değindi. Bu tiyatronun 

başaktörlerinin kimler olduğunu, neler yaptıklarını, ne gibi çalışmalar içinde bulunduklarını 

defaatle kendilerine söyledim.  Ama herhalde benim biraz fevri ve fanatik gördüler, onlar 

başka türlü yoğurt yemeğe çalıştılar. Ve maalesef o yoğurt hep üstümüze döküldü maalesef. 

Bunları kimseye anlatamadık. İnsanlar yeni yeni bazı gerçekleri görmeye başladılar. Biraz geç 



oldu ama tabii dilek ve temenniler çok güzel şeyler; ‘yapacağız’ , ‘edeceğiz’, ‘olur düzelir’… 

Bunlar boş şeyler, ben hiçbir şeyin düzeleceğine, olacağına inanmıyorum. Çünkü bugün 

Türkiye’yi idare eden sistem ve durum, buna müsait değil. Çünkü amiyane tabirle siyaset bu 

işin dibine kadar girmiş durumdadır. Bakın geçen senelere kim neler yapmış? Ben, Ankara’da 

yaşayan bir insan olarak zannediyorum ki Ankara’yı birçoğunuzdan daha iyi bilirim. Ankara’da 

amiyane tabire ne gibi dümenlerinin döndüğünü, kimlerin hangi kapı arkalarında neler 

yaptıklarını çok iyi biliyorum. Ama bunları kimseye anlatamazsınız. ‘İspat et’ derler o zaman da 

ben adama derim ki ‘rüşvetin belgesi mi var, olur mu?’ derim. Ama bunu bilenler, bu işle 

yakinen ilgilenen herkes bu işi biliyor, herkes biliyor. Ama dışındaki insanlara da algı 

plitikalarıyla, ‘o çok iyi antrnenör’ ‘bu çok iyi hoca’, ‘bu çok iyi futbolcu’ ‘rakipsiz’, ‘siz kendinize 

bakın’… gibi algılarla yıllarca sokaktaki bizim değerli taraftarlarımızı uyuttular.  

Bakın bugün Türkiye’de yayıncı kuruluş dahil iki tane spor kanalı var. Diğerleri kendi 

programları… Onları konuşmak bile istemiyorum, orada böğürenler var, inşallah o böğürenlere 

falan değer verip dinlemiyorsunuzdur.  Çünkü o böğürenler kendilerine yer aramaya 

çalışıyorlar. Dün Türkiye Cumhuriyeti Devletinin yapısına balta vuran bu kiralık insanlar, bugün 

orada böğürüyorlar. Böğürmeye devam etsinler, sizden bir liyakat görmesinler. Çünkü 

kendilerini sizden liyakat görmüş gibi takdim ediyorlar. İşimiz çok zor. Bakın bugünkü sistem 

Türkiye’de  olduğu sürece benim yöneticiliğimde de vardı, siyaset %10-20 girerdi ama bakın 

bugünkü gibi %100 girmezdi. Çok basit örnekler var. Bugün Türkiye’den başka stadı kendisi 

yapan başka bir kulüp var mı? Peki, kim yaptı bu statları bunlara? Hepsi mahkum oldular. A 

giyemezler, kasalarından 10 cent çıkmadan stat sahibi olalar aaa diyemezler! Ama lafa geldiği 

zaman konuşurlar. Gelin tartışalım dersiniz. Değerli Başkanımız davet ettiler, geldiler mi, 

gelmediler! Ben birkaç yere haber yolladım. Mesela kendini spor programı zanneden sürekli 

Fenerbahçe’nin aleyhine algı yapan, ismini zikretmek istemiyorum, onlara haber gönderdim. 

‘Ne kadar ederiniz, çizeriniz varsa, ne kadar yorumcunuz varsa hepsi gelsinler, en tek başıma 

geleceğim. Karşıma bir canlı yayınca otursunlar’ dedim. Cevap dahi yok, çıkamazlar. Çıktıkları 

zaman bir kaba tabir söylesem özrümü kabul edersiniz değil mi, pas pas yaparım onları…  

Kendi kulübümüzde de benim gibi konuşanları pek sevmiyorlar, pek istemiyorlar. Zaten bana 

insanlar ya sempati duyar ya da antipati duyarlar. Çünkü ben son söyleyeceğimi direkt 

söyleyen bir insanım. ‘Biraz sakin ol’ diyorlar ama sakin olup diplomatik konuşacak olsam 

mülkiyeye giderdim, Harbiye’ye gitmezdim. Netice itibarıyla çok söylenecek şey var. İnanın çok 



doluyum. Çok söylenecek şey var. Sakın bu dilek ve temennilere kapılmayın. Bu sistem, bu 

idare olduğu sürece asla ve asla bizi muvaffak kılmamak için her şeyi yaparlar. Sayın 

Başkanımıza, başkan olduğu zaman dedim ki, ‘Bak Sayın Başkanım, siz Jürgen Klopp’u getirin, 

Liverpool da bir güzellik yapsın bize en iyi beş adamını versin, Türkiye’de bu sistem ve idare 

olduğu sürece asla biz şampiyon olamayız ve sizi şampiyon yapmazlar’ dedim. Tabii bu arada 

bizim de kendi teknik hatalarımız vs. olmuştur. Hep onları önümüze getirdiler. ‘Sen yanlış 

transfer yaptın’ vs. Peki, geçmiş şampiyonlukları döküverelim. Karşıma biri otursun da 

dökümanları döküverelim. Hangi maçı nasıl kazanmışlar, hangi maçı nasıl almışlar, hangi maçı 

nasıl vermişler… Bunların hepsi insanların belleklerinde ama konuşmaya cesaret dahi 

edemezler. Çok değerli bir amiralimiz FETÖ METÖ  dedi. Eee FETÖ’nün Fenerbahçe’ye kumpas 

kurduğu kesinleşti. Yargı kararıyla da kesinleşti. Şimdi FETÖ’cüler gitti metöcüler mi kaldı? Kim 

bu Fenerbahçe ile uğraşanlar? Herkes neyin ne olduğunu biliyor da insanlar belki dile 

getirmekten zorlanıyor. Belki korku ikliminden dolayı çekiniyorlar. Ben her şeyi göze almış bir 

insanım. Konuştuklarımda suç varsa onların bedelini de ödemeye hazırım ama bugünkü ortam, 

siyasi idare olduğu sürece bize nefes aldırmazlar. Bunun sebebi de Ulu Önderimiz ve 

Cumhuriyetimize bağlı kalmamızdır. Diğer bütün kulüpler ele geçirilmiştir. Ele geçirilemeyen 

tek kale burasıdır. Bunu hepiniz biliyorsunuz.  

Sayın Başkanımıza sesleniyorum, önerim şu: Genel Kurulu lütfen toplayın, biliyorum ki en az 

%60 benim gibi düşünecektir. BU Türkiye Futbol Ligi çadır tiyatrosudur. Bu çadır tiyatrosunun 

içinde biz ikinci, üçüncü rollere, figüranlığa soyunduruluyoruz. Biz çadır tiyatrosunda 

oynayacağımıza takımı ligden çekelim, buyursunlar kendileri oynasınlar. Bakın sakın o 

televizyondaki yorumculara, hakem vs. asla itibar etmeyin. Ben birebir %80’inin tanıyorum. Bir 

tanesinin örneğini vereyim, kendisini bir halt zanneder ama adam diyor ki ‘Ya Fenerbahçe 

bizim ekmeğimiz, Fenerbahçe olmazsa biz ne konuşacağız, Fenerbahçe olmazsa biz ne 

yapacağız, ekmeğimiz bizim bu diyor, mecburuz Fenerbahçe konuşmaya, Fenerbahçe ile 

uğraşmaya’. Yorumu sizlere bırakıyorum.  

Sayın Başkanımıza da özellikle kendisine büyük sevgi ve saygım var. Sebebi de şu, ben bu 

kulübün 42 yıllık üyesiyim. Daha ne kadr yaşarım bilmiyorum ama bugüne kadar bütün Türk 

futbolunda bütün diğer kulüpler dahil hepsinin değerli başkanları ve imkanları nispetinde 

özveride bulunan üyeleri vardır. Ama tek başına onlardan daha fazla bu kulübe yardım ettiği 

için kendisine de şükranlarımı sunuyorum.  



Konuşmacı AHMET BULUT 

Bugün muhtemelen milat olacak. Uğur Başkanım tekrar başsağlığı diliyorum. Ali Bey’e de 

değerli evladının kazasından dolayı geçmiş olsun. Hulusi Bey aramızda gözümüz aydın. Biz 

büyük bir aileyiz. İnşallah böyle kalalım.  

Lütfen Yavuz ağabeyin söylediği aynı yoğurt yiyişle gitmeyelim başkanım. İyilik kazanacak, 

güzellik kazanacak. İyi olalım, hoş olalım. Biz hep bu tuzağa çekildik. Bunun karşılığı yok. 

Bekliyorlar. Pandemide öğrendik ya virüslere karşı direncimizi artırmak için bağışıklığımızı 

güçlendireceğiz. Ben de ne bulursam yiyip içiyorum. Bunlar var, bunlar virüs, mikrop. Bunlara 

karşı bizim bağışıklığımızın yüksek olması lazım. Yani biz ikinci hafta Valencia’yı attıkları zaman 

bu dünyayı başlarına yıkacaktık. Bekliyoruz. Neyi bekliyoruz? Federasyon başkanı yeni gelmiş, 

zaman tanıyalım falan…. Bunların kuyruğu tek yerde. Biz niye bu tuzağa düşüyoruz? Ben mayıs 

ayında konuşmuştum, söyledim; ‘diğer iki kulüp’ dedim, o kasaba takımı şampiyon oldu ya, 

pespaye düzenden faydalanmak için pusuda bekliyor. Bak iki gündür herkes demeç yayınlıyor. 

Gece uyuyamadım, 3’e kadar baktım, Konyaspor demeç veriyor. Yazıktır, günahtır.  

Mayıs ayında başkana demiştim, ‘buranıza geliyor, (boğazını gösterir) konuşamıyorsunuz’ diye, 

şimdi benim başıma geldi, konuşamıyorum. Yavuz ağabey açık söyledi, korktuğumdan değil, 

çekinmem de. Artık başkan bunları söylesin bir hedef göstersin. Biz onun arkasından gidelim. 

Aynı metotları denemeyin başkanım, ne olur başka bir şey söyleyin burada. Ne olur, rica 

ediyorum. Arabayı park ettim, İspark görevlisi kulübe kadar arkamdaydı. Sabah sabah gözlerim 

doldu. ’47 yaşımdayım, yeter, ne söyleyeceksiniz söyleyin’ diyor. 

Olimpiyatlara gönder, amatör branşlarda yardım et, bir sürü bütçe ayır. Cumhuriyete, devlete 

sahip çık… Ya biz bir terör örgütünü devirdik. Yeni örgüt mü kurdunuz? Haberimiz yok. Onu da 

deviririz ulan. Yeter ki erkek olun. Kilonuz aç kuruş yahu? Koray Gencerlermiş, Ali 

Palabıyık’mış. Bunlar yeni de değil. Yeni başımıza gelmiş gibi düşünmüyoruz değil mi? Bir sürü 

örnek var. Olimpiyat Stadı’nda dışarıda kurşun sıkıldı biz ligde ceza aldık. Bunlar isim 

değiştiriyor, hepsi aynı. Cips paketi üzerine düştü… Bizim artık az konuşmamız lazım başkanım. 

Ne olur, hakikaten milat olsun. Bugün taraftar grupları da Riva’ya gidecekler protesto için. 

Kalbinde Fenerbahçe’yi yaşatanlar bu kulübe sahip çıkmaya devam ediyor. Bizler de çıkacağız. 

Sevgiler, saygılar. 

  



Konuşmacı SUAT MÜFTÜOĞLU 

Camia olarak hepimizi, çocuklarımızı, torunlarımızı da katarsam yaklaşık 15-16 milyon kişiyiz. 

Burada 4000 küsür kişiyiz ama Genel Kurul’da 500-600 kişiyiz... Mal gider, makam gider, şan 

gider, şöhret gider, Palabıyık gün gelir herkes gider. Palabıyık, pos bıyık ne olduğu belli olmayan 

bir insan. Adam, sarı kart gösteriyor bir de gülüyor. Kabahat, onu görevlendirende... Başkanımızı 

ve Teknik Direktörümüzü Sicil Kuruluna vermişler. MHK ve Federasyon ne yaparlar? Fenerbahçe 

Spor Kulübü bunları yer mi sandınız? Ben uzun zamandır, bir seneden beri kürsüye çıkmadım… 

(Gülüşler) 

Ben sizi özledim. Bilmiyorum siz de beni özlediniz mi? Değerli arkadaşlarım, Fenerbahçe 

Kulübünün önemli bir özelliği vardır çok büyük bir kulübüz. Birlik olacağız, beraber olacağız ve 

maddi manevi tüm gücünü Fenerbahçe’ye vermiş olan Başkanımıza sahip çıkacağız… Çocuğu 

kaza geçiyor o maçta, çocuğu kaza geçiriyor o divan toplantısında… Başkana sahip çıkacağız! 

(Alkışlar) 

Değerli arkadaşlarım, herkes bugün çok güzel konuştu. Bugün başka bir konuşma hazırlamıştım 

fakat Perşembe günü faciaya dönüşünce her şey değişti. Benim iki önerim vardı; arkadaşlarım 

çok güzel konuşuyorlar fakat 13.30’ta bitecek olan toplantımız bu yüzden uzun sürüyor. 

Tüzüğümüzde bir madde yok bu konuda. Sayın Başkan’a yetki vererek sürelerin kısaltılmasını 

öneriyorum. 

Kura sistemi ile divan toplantısında konuşacak kişilerin belirlenerek, Yönetimimize rahatlık 

sağlamasını öneriyorum. Bu konuda oylarınız çok önemlidir. Hukukçular daha iyi bilirler, her 

toplantıda oylama ile sayın Başkan’a kısa konuşturma yetkisini verelim. Güzel konuşmalar 

oluyor ama çok vaktimizi alıyor.  

Değerli arkadaşlarım; az konuşun çok şey söyleyin. Vaktinizi almayacağım. Allah razı olsun 

konuşanlara, kulübümüze ve Başkanımıza sahip çıkalım. Başkanımıza sahip çıkalım! (Alkışlar) 

 

 

  

  



Konuşmacı SAİT YILMAZ 

Tüm Haziruna saygılarımı arz ederim. 

Kendimi anlatmaya gerek yok kulübümüze bir saldırı var bugünkü katılımlara batığımızda 

savaşacağımızı anlamaktayım. Belli ki 3 Temmuz meşalesini burada yaşayacağız bugün. 

Futbol federasyonu Başkanıyla başlayayım. Adamın biri Türk futbolunu tehdit ediyor, kimse 

üstüne alınmıyor. Kaldı ki Fenerbahçe’yi kimse tehdit edemez. 

Federasyon Başkanı “sen kimsin” diye basına bir beyanat verebilirdi ya da hukuka verebilirdi. 

Sonuçta anarşist bir tavır bu. 

Sayın TFF Başkanı bu kadar korkmanıza gerek yok! Bu bahsettiğim kişi bir arazi incelemesi 

yapmışlar fakat hangi sıfatla yaptılar bunu. Galatasaray sıfatıyla mı? 

Diğer bir husus ağzına Fenerbahçe kelimesini almadan cümle kuramayan bu arkadaş belli ki 

Fenerbahçe’yle bir marka olmak istiyor. 

Bu arkadaşı bir araştırın kimlerle iş yapıyor ? 

Bu kişi ile ilgili geçmiş tarihlerde statlarda ismini yazan bir firma vardı onunla benzerlik 

kurabilirsiniz. 

Eskiden Anadolu’da imam kılığında gezen papazlar vardı bunlardan biri Fenerbahçe Başkanına 

ve Fenerbahçe Kulübüne edepsizlik yapmıştır. Ve yollarına devam ettiler. 

Sarı kart bile görmeden üst üste maç kazandınız. Bunların Başkanları da bir âlem.  Başkanlar 

değişse de ruhları değişmiyor. 

Bunlar Galatasaray Kulübünün arka bahçesinden beslenen kişiler. “Cumhuriyet” diyemezler 

artık ama bunu telafi etmenin bir yolu var. 

Bizimle beraber 3 Temmuzda omuz omuza yürüyen Galatasaray taraftarları bir özür 

dileyebilirler. 

Ayrıca bunların dili de Fransızcadır. Fenerbahçe’nin şiirleri Türkçedir yani Kuva-yi Milliyedir, 

İzmir Marşıdır. 

 



Yüksek Divan Kurulu Başkanı Uğur Dündar 

Şimdi tarihi an geldi ve Sayın Başkanımız Ali Koç’u konuşmasını yapmak üzere davet ediyorum. 

 

Fenerbahçe Spor Kulübü Başkanı Ali Koç 

Hepinizi sevgi ve saygıyla selamlıyorum. Toplantımıza iştirak ettiğiniz ettiğiniz için hepinize ayrı 

ayrı teşekkür ediyorum. Selim beyin dediği gibi de birkaç toplantı sonrası buraya sığmayacağız. 

Başkanım yeni bir mekân bulacağız. Yüksek Başkanımız Uğur Dündar ve ailesine başsağlığı 

diliyorum. 

 

Yüksek Divan Kurulu Başkanımız, Yüksek Divan Kurulumuz, Yönetimimizi saygıyla 

selamlıyorum. Uğur bey biz de geç öğrendik. Kız kardeşinizin vefatı dolayısıyla size ve ailenize 

başsağlığı diliyorum, rahmet diliyorum. Kız kardeşiniz nurlar için de yatsın. Uğur bey bütün 

işlemleri yaptıktan sonra bizlere haber verdiği için acılı gününde yanında olamadık. Tekrar 

başınız sağ olsun. 

 

Camiamızın önemli mensuplarından biri olan, Yüksek Divan Kurulu Üyemiz olan aktif kongre 

üyelerimiz olan Hulusi Belgü’yü de tekrar aramızda görmek hepimiz için bir mutluluk vesilesi. 

Fikir ayrılıkları, görüş ayrılıkları olabilir ama hepimizin gönlünde yatan Fenerbahçemizin en iyi 

yerlerde olması. Dolayısıyla o da normal bir kongre üyesinden taraftardan daha çok mesai 

harcayan üyelerimizden bir tanesi. Yaşadığı talihsizliklerin geride kalmasını, burada da 10 gün 

önce sakatlanmış. En kısa zamanda da sağlığına kavuşmasını diliyorum. Hulusi Belgü’ye hoş 

geldin diyorum. 

 

GEÇMİŞ OLSUN MESAJLARI İÇİN TEŞEKKÜR EDİYORUM 

 

Konularımıza girmeden önce hepinize oğlum için gösterdiğiniz hassasiyet için sadece 

buradakiler için değil, gelen telefonlar, mesajlar, mailler… Başkanlar arıyorlar. Sayın Dursun 

Özbek’e de teşekkür ediyorum. Dün Tahkim Kurulu çıkışında bu konuya değinmiş. O da sağ 

olsun var olsun ama şunu söyleyeyim. Öncelikle herkese cevap veremediğim için özür 

diliyorum. Öyle bir mesaj bombardımanına uğradım ki ama şunu söyleyeyim. Çok şükür merak 

edilecek hiçbir şey yok. Gazete de yazdığı gibi bir durum da yok. Oğlum sadece bileğini kırdı. 

Küçük bir ameliyatla tedavi edildi. Perşembe ameliyat oldu dün de maçtaydı.  Hiçbir şeyi yok, 

çok şükür. Sağ olun, var olun. 

 

DÖNÜM NOKTASINDAYIZ 

 

Ben bugün Erol beyden de rica etmiştim. Uğur bey de aktaracaktı. Normal gündemimize 

girmedik. Niye girmedik? Çünkü bir dönüm noktasında olduğumuz için. Sizlerin asli göreviniz 



Yüksek Divan Kurulu üyeleri olarak bizlere yön vermek, yol göstermek, tavsiyelerde bulunmak, 

rehberlik etmek olduğu için istedim ki herkes konuşsun. Bir içini döksün ama birden sürprizle 

karşılaştım. Konuşmalar kısa kesildi. Konuşan herkese de teşekkür ediyorum. Destekleriniz için 

teşekkür ediyorum. Dediğim gibi şu an bir dönüm noktasındayız.  Hep beraber en sağlıklı 

kararları vermek durumundayız. 

 

BİZİM BİR TANE YÜZÜMÜZ VAR. BİZ NE İSEK İÇİ DIŞI BİR KULÜBÜZ 

 

Bugün bir maçı, 100 küsur dakikayı değerlendireceğiz ama bir maç üzerinden değerlendirme 

yapmayacağız. Bu maç bardağı taşıran son damla olduğu için biraz üstünde duracağız. Esas 

sıkıntı son 10 yılda, son 15 yılda yaşananlar, yaşatılanlar ve Fenerbahçe’nin içinde bulunduğu 

durumdur. Biz öyle bir maçta bakın, bir maçta iki tarafa hata yapılan ortamda bir takımın 

ortalığı yangın yerine çevirmesi, bağırması, çağırması, algı manipülasyon, baskı ve netice 

alması… Bizim fıtratımızda bu yok. Bizim bir tane yüzümüz var. Biz ne isek içi dışı bir kulübüz. 

Kendim için konuşmuyorum. Bu kulübün DNA’sı için konuşuyorum. 3 maç arka arkaya 10 kişi 

kaldık. Sesimizi çıkaramadık. Şampiyonluk adayları arasında en çok kırmızı kart gören takımız. 

Ne yönetim, ne hoca,  kimse sesini çıkarmadı.  Dolayısıyla bir maçta bağırıp çağırıyorsunuz, her 

canı yanan takım bağırıp, çağırıyor gibi bir durum yok. Bunu da özellikle medyadaki bir takım 

lehine çalışan arkadaşlara söylüyorum. 

 

DİREKT YARIŞI ETKİLEYEN 5 PUAN.  YİNE BİR ŞUBAT AYINDAYIZ. BİZE YAPILAN OPERASYONLAR 

HEP ŞUBAT AYINDA YAPILIYOR 

 

Şunu söylemek istiyorum. Bu maç bir milattır. Bir dönüm noktasıdır. Sadece iki maçı alalım. 

Sivas - Galatasaray maçı üç puan. Adana Demirspor-Fenerbahçe maçı kaybedilen 2 puan. 

Direkt yarışa etki eden 5 puan. Bu gözümüze batan maçlar olduğu için bir de gözümüze 

batmayan maçlar için, arada kaynayan şampiyonluk adayı takımlar tarafından haklı haksız 

kazanılan kaybedilen puanlara da hiç girmeden bunları söylüyorum.   Yine bir şubat ayındayız. 

Bize yapılan operasyonlar hep şubat ayında yapılıyor. Ersun Yanal dönemi 22. hafta, hep 

burada söylüyorum. Şampiyonluğun en büyük adayıyız. Ondan sonraki 7 maçta 21 puanın 

18’ini kaybediyoruz. Bu hayatın olağan akışına bile aykırı. Dolayısıyla yine bir şubat ayında 

karşılaştığımız sıkıntıyı dile getirirken, ben size anlatacaklarımı büyük pencereden farklı bir 

perspektiften değerlendirmenizi rica ediyorum. Önümüzde iki yol var. Bunları da birazdan 

anlatacağım. Dün yönetimde bu iki yolu da biz oyladık. Karar 11’e 3 çıktı. 

 

ADANA DEMİRSPOR MAÇINDA KARARLARIN TAMAMI FENERBAHÇE ALEYHİNE VERİLMİŞTİR 

 

Bu maçı niye anlatıyorum. Büyük resmi daha iyi görebilmeniz için. Milyonların önünde tekme 

tokat cereyan eden bir maç izledik. Acaba bir şubat ayında tekrar bir katliama mı uğrayacağız 

diye düşünmedik değil. Futbolcularımızın bazıları dayak yedi ama tüm takımın neredeyse 



dayak yediği maçtan bahsediyoruz. 90 dakikalık bir maçta hakemin, yardımcı hakemlerin ve 

VAR ’ın bu kadar çok kritik bir pozisyona yani maçın sonucunu etkileyecek bu kadar çok kritik 

pozisyona kabul edilemez hakem hatalarının yaşandığı başka kaç maç vardır, bilmiyorum. Belki 

de yoktur. Ve ne hikmetse bu hataların hepsi, istinasız hepsi Fenerbahçe’nin aleyhine 

gerçekleşmiştir. Onun için bu hakem performansıyla değerlendirilecek maç değildir. Niyet 

perspektifinden bakılması gereken bir maçtır. 

 

GEÇTİĞİMİZ HAFTANIN HAKEM ATAMALARI GİDEN MHK TARAFINDAN YAPILMIŞTIR 

 

Maça girmeden önce şunu da ifade edeyim.  Geçtiğimiz haftanın hakem atamaları giden MHK 

tarafından yapılmıştır. Bizden sonrası tufandır mantığıyla hiç bizim maça atanmaması gereken 

biri en kritik maça atanmıştır.  Ve sonuçta ortadadır. İyi ki de bu MHK gitmiştir. MHK’ler hep 

gidiyor geliyor da, değişen pek fazla bir şey olmadığını da yaşayarak görüyoruz. 

 

ADANA DEMİRSPOR MAÇINDA YAŞANAN SKANDAL KARARLAR EKRANA GETİRİLDİ 

 

Mert Hakan’ın golü. Bize göre yüzde yüz gol. ‘Yok ele çarpmış, şöyle olmuş, böyle olmuş.’ 

Velev ki ele çarpmış. Hiç birimiz göremiyoruz. Bunu VAR görüyor. Ama aynı VAR hakemin 

gözünün önünde görmesi gereken maçın sonucuna etki edecek pek çok pozisyonu göremiyor. 

Bu hakem performansıyla anlatabilecek bir durum değil, niyetle anlatabilecek bir 

durumdur.  Birçok otoriteye göre net gol olan bir pozisyon için, ‘ele çarptı vermedik.’ Peki sen 

bunu görüyorsan diğerlerini niye görmüyorsun. (Gol ekrana geliyor) Görmüyorlar, çünkü 

görmek istemiyorlar. Göremiyorlar, değil. Ve bu pozisyonda ne enteresandır ki, bir tane rakip 

oyuncu itiraz etmiyor. Böyle başladık. Pozisyon 14. dakikadaydı. Aslında ilk 10 dakikada 

yaşananlar vardı. Ndiaye, bu oyuncuya hakem olağanüstü tahammül gösterdiği için atılması 

gereken bir maçı kartsız tamamladı. Normal şartlarda yaptığı ihlallerden dolayı maçı bitirmesi 

söz konusu bile değildi.  (Ndiaye’nin yaptığı fauller ekrana geldi)  Bunları burada göstermemiz 

çok önemli. Hafta içi maçı olduğu için iki program vardı, maçları yorumlayan. Maç geç bitti. 

Dolayısıyla bu skandallar yeterince izlenilme şansı bulamadı. Dolayısıyla bu toplantıda bir kez 

daha gündeme getirmek istiyoruz. Bunlar kendi içinde basit gözükebilir bütün portreye 

baktığınız zaman bu maçta yaşananlar olacak iş değil. Düşünsenize bu maç malum rakibimize 

yaşansaydı neler olmuştu. 

(Onyekuru’nun Altay’a yaptığı faul) Bu pozisyon önemli. Onyekuru’nun yaptığı hareket net bir 

sarı karttır. Başka pozisyonda Onyekuru sarı kart görüyor. Aslında rakibimiz bu maçın ilk 

yarısını 9 kişi bitirmeliydi. 9 kişi bitirilmesi gereken maçta bir oyuncu (Ndiaye) kart bile 

görmeden maçı bitirdi. 

 

(Onyekuru’nun sarı kart gördüğü pozisyon) Bu eski alışkanlıkları, başka yerden gelen 

alışkanlıkları herhalde. (Valencia’ya  ceza alanı içinde yapılan faul) Bazı otoritereler penaltı, 

bazıları değil, diyor. Rakip oyuncunun, Akintola’nın dizinin ne kadar masum olduğunu sizlere 

bırakıyorum. 



 

(69. dakikada yaşanan pozisyon ekrana geliyor) Burada bir pozisyonda iki penaltı var. Ben de 

maçı izlerken fark edememişim. İkinci pozisyon için deniliyor ki, protokole göre VAR çağırmaz. 

Olabilir ama zaten VAR’ın çağırması gereken bir durum da yok. Çoğumuzun atladığı ilk 

pozisyonda Rossi’ye yine güreş misali, kavga misali, sarılma ve engelleme var. Esas noktaya 

gelelim, rakip oyuncu zıplıyor, kafa atacak. Topa bile değmiyor. Pozisyon bitmeden hakem 

‘devam, devam’ diyor. Zaten kararını pozisyon bitmeden vermiş. Burada yaşananlar bir hakem 

hatası değildir. 

 

88. dakika, gol atıyoruz. Bariz gol. Ümraniye maçını düşünün. Çizgiler arasında 3 metre fark var 

ama yan hakem bayrağını kaldırıp, ofsayt veriyor. Tereddütte bile değil, tereddütte olsa VAR’a 

bırakması lazım. Herhalde Batsuayi ile kafası karışıyor. Top Batsuayi’e gelmiyor. 3 metre. Bu 

maça gelirsek, 3 metre olmasa da hatırı sayılır bir mesafe var, net ofsayt olmadığını gösteren. 

Mecburen golü veriyorlar, çünkü net ofsayt değil. İptal etmeye VAR cesaret edemiyor. Belki de 

diyor ki, ‘88. dakika. Biz vazifemizi yerine getirdik. Fenerbahçe puan kaybediyor.” Bunu iptal 

etmeye cesaret edemiyorlar. 

 

(Adana Demirspor maçının 110. Dakikasında Miha Zacj’a yapılan ancak verilmeyen faul ile 

ilgili) Birebir aynı pozisyon, aynı maç, aynı hakem, aynı yarı birkaç dakika arayla. Niye? Çünkü 

burada 110. Dakika, maç bitmek zere, yarı penaltı kıvamında bir nokta. ‘Ya Fenerbahçe gol atıp 

3 puanı alırsa’ endişesiyle herhalde bu pozisyonu veremiyor. Veremiyor değil, vermiyor. Göz 

göre göre vermiyor. 

 

Dolayısıyla yarın bazı takımların lehine çalışan medya mensupları ‘puan kaybettiler, mazeret 

arıyorlar’ diyecekler. Bir, iki, üç ya da dört pozisyon değil ki. Tüm bunlar 1 maçta yaşanıyor. 

Tekrar söylüyorum bu bir hakem hatası değildir. Benim düşüncem, inancım, hakemin 

içgüdüsünde ‘ya Fenerbahçe burada gol atıp kazanırsa’ duygusu, refleksi oluştuğu için bu 

pozisyonu vermiyor. Veremiyor değil, vermiyor. 

(Adana Demirspor maçında 67. dakikada Valencia’ya benzer pozisyonda verilen faul ekrana 

gelir) Bir de maçın başında Batshuayi’nin penaltısı var. (Batshuayi’nin penaltı beklediği 

pozisyonlar ekrana gelir) Bana göre birkaç penaltısı var bu 17 numarayla yaşadıkları. Hakem 

tahammül gösteriyor. Sarı kart verse oyuncu aklını başına alacak. Bu eğitimlerde ders olarak 

gösterilecek bir pozisyon. Hadi burada top oyunda değil. Ama hakem burada ikaz edebilir. 

Hiçbir şey olmamış gibi davranıyor. Küfür ediyor, bağırıyor, çağırıyor. Görüyor musunuz 

(hakem) deminki pozisyondaki gibi, ‘vermiyorum, devam’ diyor. Bir saniye bile düşünmüyor. 

 

 

 

 



FENERBAHÇE BİR KATLİAMA UĞRAMIŞTIR. ÇOK KRİTİK BİR DÖNEMEÇTE, YİNE BİR ŞUBAT 

AYINDA, ŞAMPİYONLUK ADAYI ÖNEMLİ BİR RAKİBİNE KARŞI ÇOK DA İYİ OYNADIĞI BİR 

MAÇTA… 

 

Bence ligimizin en centilmen hocalarından biri olan, bugüne kadar demin de ifade ettiğim gibi 

arka arkaya 3 maçta 10 kişi kalmamıza rağmen, şampiyonluk adayları arasında en çok kırmızı 

kart gören takım olmamıza rağmen, hakemler hakkında hiç olumsuz konuşmayan hatta 

destekleyen ki hocaya bir iki maçta dedik ki ‘burada hakem hataları var, hakemi övüyorsun.’ 

Dedi ki oyunu akıtıyor çünkü yabancı hocalara bizim oyun sistemi çok garip geliyor. 

Duraklamalar, duran toplarda alınan süreler, VAR incelemelerinin süresi… Bir maçta oyun aktı 

diye hakem hatalarıyla bizim sıkıntı yaşadığımız hakemleri methetti oyun akışına destek 

oldular diye. Biz de dedik ‘ne yapıyorsun?’ Şimdi böyle bir hakem. 3 maçta arka arkaya 10 kişi 

kalmış, puan kaybetmiş, sesini çıkarmamış. İngilizce ve Türkçe bilmeyen bir hoca. Selahattin 

Bey gitti sordu ‘Ne dedin hocam?’ diye. ‘Faul, faul. İçeride değil, dışarıda ama faul. Neden 

faulü vermiyorsun?’ diyor. Çat kırmızı kart. Bazı otoritelere göre hoca sahaya girerse bu 

olurmuş. Arkadaşlar kaç maç var, onlarca yüzlerce maç var maç sonu hocaların sahaya girdiği, 

hakeme bir çift laf söylediği. (Teknik Direktörümüz Jorge Jesus’a kırmızı kart gösterildiği 

görüntüler ekrana gelir) Aynı VAR’a gidip Adana Demirspor’un haklı penaltısını verirken ki o 

keyif, vücut lisanı. Herhalde bu arkadaş emekli olduğunda özgeçmişine ‘Ben Jorge Jesus’u 

attım’ yazacak. Belki onun için yapıyor bunu. Hepimiz seyrediyoruz, medyadaki arkadaşlara da 

sesleniyorum. Peki bu kırmızı kart. Bazı hocalarımız var ki çizgide yaptıklarıyla bırakın kırmızı 

kartı müebbet almaları gerekiyor. Sistemin parçası olmadığımız için sistem bu kadar rahat 

Fenerbahçe’ye kartlar verebiliyor. Fenerbahçe bir katliama uğramıştır. Çok kritik bir 

dönemeçte, yine bir şubat ayında, şampiyonluk adayı önemli bir rakibine karşı çok da iyi 

oynadığı bir maçta… Demin dendi ya konuşmalarda, ‘Hakemi de yeneceksin, onu da 

yeneceksin, bunu da yeneceksin…’ Bazıları diyor ki ‘Ya hiç yatırım yapmayın. İstediğiniz yatırımı 

yapın, istediğiniz hocayı getirin bu sistemi yenemezsiniz’ diye düşünenler de var. 

 

SİVAS’TA VE ADANA’DA YAŞANANLAR ZATEN ÇÜRÜMÜŞ, KOKUŞMUŞ, KİFAYETSİZ TÜRK 

HAKEMLİK MÜESSESESİNİN BİTTİĞİNİN, İFLAS ETTİĞİNİN, TÜKENDİĞİNİN EN ÖNEMLİ BELGESİ, 

SERTİFİKASIDIR 

 

Türk hakemlik müessesesine değinmek istiyorum. Öncelikle şunun altını çizmek istiyorum; Biz 

yalandan adalet istemiyoruz. Gerçek adalet bize fazlasıyla yeter. Herkese uygulanacak bir 

adalet sistemi bize fazlasıyla yeter. Zaten çürümüş, kokuşmuş, kifayetsiz Türk hakemlik 

müessesesi –tabii bir sezonda olmadı bu, bardağı taşıran damlalar, sonuna geldik hepsi 

temizlenecek- Sivas’ta yaşananlardan sonra ve Adana’da yaşananlardan sonra bu müessesenin 

bittiğinin, iflas ettiğinin, tükendiğinin en önemli belgesi, sertifikasıdır. Bu bir belgedir. Derler ya 

‘yolsuzluğun belgesi mi olur?’ İşte futbolda yolsuzluğun belgesi o iki maçtır. İki maçta direkt 5 

puan şampiyonluk yarışına büyük bir etkidir. 

 



İŞİMİZE GELDİĞİ ZAMAN TENKİT EDİYORUZ, İŞİMİZE GELİNCE SAVUNUYORUZ’ DİYE BİR 

DURUM YOK. İLKESEL BİR DURUM VAR 

 

Artık ciğerini bildiğimiz bazı medya mensupları şu an kalem almaya başlıyorlar; ‘Fenerbahçe 

mağduru oynuyor, Fenerbahçe şöyle, böyle…’ Levent Tüzemen diye bir medya mensubu var. 

Herkesin kendine has stili vardır, mesleğini bu şekilde icra eder. Ama bu kişinin mesleğini icra 

etme şekli kayıtsız şartsız objektif olmadan -ki bu tip insanlar arada bir negatif yazı yazarlar ki 

‘ben bu yazıyı da yazdım’ diyebilmek için. Ama bütünsel bakış açısıyla baktığınızda…- tamamen 

bir takımın hesabına çıkarlarına, faydasına, başarısına hizmet eden 5-6 medya mensubundan 

biridir. Siz biliyor musunuz, bu arkadaşın Sivas’taki tartışmasız en tartışmalı pozisyonun 

yaşandığı maçta sonraki ilk yazısında 1 gün evvel o iptal edilen golle ilgili hiçbir şey yazmıyor. 

Bugün de yazmış, ‘siz Ali Palabıyık’ı destekliyordunuz. Ne oldu şimdi? Bak size yapılmasını 

istemediğiniz şey başkasına yapılınca…’ Son konuşmamda ‘Ali Palabıyık’a maç vermiyorsunuz’ 

dedim diye. İşine gelince öyle, gelmeyince böyle diyor. Biz öyle değiliz Sayın Tüzemen. Size 

daha iyi anlatayım, kafanız ne kadar basar bilmiyorum ama vicdanen kabullenecekseniz 

dediklerim sizde etki yapar. Ben son konuşmamda sadece Ali Palabıyık değil, Ali Palabıyık ve 

Yasin Kol’a uzun süredir, 2 ayı geçen süre zarfında maç verilmediğini ifade ettim. Niye bunu 

ifade ettim? O hakemleri çok beğendiğim için mi? Tanıdığım, sevdiğim, koruduğum için mi? 

Hayır. Yıllardır defalarca üstüne bastığım, defalarca bu konuyu söylediğim için. Hakemlik 

müessesesinde yönlendirmeler vardır. Bir hakem bir maçta çok kötü performans sergiler, bir 

takımı katleder sonra 1 hafta sonra maç verilir. O aslında bütün hakemlere mesajdır. Bu sezon 

özelinde bu iki hakem hata yapmıştır. Ali Palabıyık Alanyaspor-Galatasaray maçında 

yanılmıyorsam. O maç yaygara koparılan maç. O maçta 2 taraf lehine de hatalar olmuştur. O 

maçı seyretmeyen insanlar sonrasındaki tepkilere baktığında zannedersiniz ki resmen Alanya 

için rakibi doğranmıştır intibası çıkar. O maçtan sonra koparılan yaygaradan dolayı aylarca maç 

alamadı. Bir de Yasin kol, bir başka şampiyonluk adayının maçında. Bunu gündeme getirmemin 

sebebi belli takımların maçlarında hata yapan hakemlere daha uzun süre ceza verdiğiniz 

zaman diğer bütün hakemlerin diğer bütün maçlardaki performansını etkilediği için. 

Dolayısıyla ‘işimize geldiği zaman tenkit ediyoruz, işimize gelince savunuyoruz’ diye bir durum 

yok. İlkesel bir durum var burada. İnşallah girer bu konu. Sonra şunu diyecekler; Şampiyonluk 

adayı rakibimiz dün gece uyandı. Ortalığa böyle mesajlar atıyorlar. Biz ilgiyle, keyifle gece 

izledik. Biz topa girmedikçe daha da agresifleşiyorlar. Arkadaşlar çok çirkin buluyorlar ama ben 

alay edercesine komik buluyorum. Benim de sesimi kullanarak bizi topa çekmek için bir video 

yapmışlar. Sivas’taki bu olaylardan sonra bugüne kadar konuşmayan kulüp… Arkadaşlar benim 

sesimin kullanılmasını çok çirkin buldular. Neyse ben böyle şeyleri takmıyorum. 

 

 

 

 



8 MART’TA BİR GRUBU TEMİZLEYECEKLERDİ, TAMAMEN KEYFİYETLE, HİÇBİR VERİYE, DATAYA, 

İMTİHANA DEĞİNMEDEN İSTEDİKLERİ HAKEMİ SİSTEME GETİRECEKLERDİ. BİZ O AÇIDAN 

İLKESEL OLARAK ‘SEZON ORTASINDA BÖYLE SAÇMALIK OLUR MU?’ DEDİK 

 

Bazı şeyler ima ediliyor. Bazıları şunu diyecekler; ‘Siz 8 Mart operasyonuna taş koydunuz. Siz 

ve sizin gibi olanlar olmasaydı bu hakemler temizlenmişti. Şimdi de dert yanıyorsunuz.’ O 

konuya da açıklık getireyim. Defalarca söylemiştim, bir daha söyleyeyim. O da ilkesel bir 

konuydu. O dönemde bütün hakem sınavları, yani klasman atlamak için yapılan veya olduğunu 

yerde kalabilmek için yapılan hakem sınavları bir evvelki federasyon tarafından –ki bence bir 

evvelki federasyon Türk futbol tarihine hem ekonomik hem de sportif açıdan en ağır zararı 

veren federasyondur- kaldırdılar. Neden biliyor musunuz? 8 Mart’ta temizleyeceklerdi bir 

grubu ki o grubun içinde o hakemlerden en çok zarar gören Fenerbahçe’dir. O grubu 

temizleyeceklerdi. Tamamen keyfiyetle, hiçbir veriye, dataya, imtihana değinmeden istedikleri 

hakemi sisteme getireceklerdi. Ve biz o açıdan ilkesel olarak ‘Sezon ortasında böyle saçmalık 

olur mu?’ dedik. Gücümüz yettiğince. Başka kulüpler de tepki gösterdiler. Şimdi, ‘Siz bunları 

engellediniz, şimdi de dert yanıyorsunuz.’ Hayır öyle değil. Gerçek, hakemlik müessesinde de 

devrimsel bir temizleme ve atama yapılacaktı. Bizim endişemiz liyakatla yapılmayacağı için A-

B-C herhangi bir takımın lehine, niyetine, güç kimin elindeyse onların arzusuna göre bir atama 

yapılacağı için bunların karşısında durduk. 

 

Biliyorsunuz açık konuşmayı seven bir insanım. Milyonları etkileyen konularda kulüp 

yöneticileri, başkanları açıklamalar yapıyor. ‘Gelin iddialarınızı televizyonda tartışalım’ dedik. 

Niye gelmez? Bu kadar inanıyorsanız iddianıza, bu kadar güzel algı yapıyorsanız niye gelmez? 

Türk hakemlik müessesinin iflasının belgesini bu sene gördük. İki maç söyledim. Başka maçlara 

da değinmiyorum. Şampiyonluk adayı olmayan takımların maçlarında da katliam yapılıyor, 

buna değinmiyorum. Dün federasyon başkanımıza da bunu ifade etmeye çalıştım. Ben hala 

inanıyorum sizin iyi niyetinize çünkü devrimsel bir şey yapmaya çalışıyorsunuz. 20 yılda 

kemikleşen yapıyı 4 ayda çözemezsiniz. Ben bildiğimi, yaşadığımı söylüyorum. Daha evvelki 

federasyonla neler yaşadığımızı tahmin edemezsiniz. Ama en fahiş hatalar da bu federasyonun 

döneminde yapılıyor. Altını tutmak kolay değil. 

Ne dendi? Murat Ilgaz Fenerbahçe Kongre Üyesi dendi. Öyle bir şey çıkmadı. Geçen sene bir 

derbi öncesi hakemin Fenerbahçe’yle ilişkili şirketlerde çalıştığı iddiasının külliyen yalan olduğu 

gibi. Sosyal medyada Koç şirketleri dendi, resmi ağızdan Fenerbahçe’yle ilgili şirketler dendi. 

Külliyen yalan çıktı. Bir özür, düzeltme var mı? Yok. Bu sezona gelelim. Murat Ilgaz Fenerbahçe 

Kongre Üyesi. Murat Ilgaz kim? MHK Başkan Vekili. VAR atamalarından sorumlu. Hemen 

baktırdık, öyle bir şey çıkmadı. ‘Yanlış söylemişiz, hata yapmışız’ var mı? Yok. Ben 6 sene 

yöneticilik, 5 sene başkanlık yaptım. Bunun dışında futbolu iyi, kötü 40-45 senedir takip 

ediyorum. Bir camianın MHK ile sıkıntı yaşayacağı pek çok camia var. 

 



CEZALAR AÇIKLANDI! ŞAMPİYONLUK ADAYLARI ARASINDA EN ÇOK CEZAYI ALAN BİZİZ! 

 

MHK ile sıkıntı yaşayan pek çok camia var, bütün yıllara baktığınız zaman. MHK ile kavga eden, 

bağırıp çağıran ki haklı olarak söylüyorum. Kulüpleriz, hepimizden bahsediyorum. Ben hiç şeyi 

görmedim; MHK ile sıkıntısı olanın, MHK başkanını hedef almayıp Başkan Vekilini hedef aldığı 

hiçbir örnek görmedim. Çünkü o başkan, istenen bir başkandı. İyi ki gitmiş, ama istenen bir 

başkandı. Sonra gelişmeler vs. rakiplerimizin kendi maçlarında uzatmaların az olduğunu 

göstermek için dönüyorlar Fenerbahçe maçına örnek gösteriyorlar. Başka hiçbir takım yok. Bu 

bizim büyüklüğümüzün de bir ifadesidir, biliyorum ama hiç mi başka takım yok, hep 

Fenerbahçe’yi örnek gösteriyorsunuz? Sonra ne dendi? Cezalar, disiplin. ‘PFDK’nın başkanı 

Fenerbahçe forması ile karar alıyor’. Biz tepki gösterince ‘ya siz niye üstünüze alındınız’ 

dediler. Bu insanların ki siz zeka diyorsunuz ama ben aptal olmadıklarını biliyorum, ama 

samimi olmadıklarını da biliyorum. Nitekim böyle dendi. Sonra da bir toplantıda ‘ya siz niye 

üstünüze alınıyorsunuz’ dedi Başkan tarafından ilgili başkan tarafından. ‘Siz dedim bizim 

ismimizi geçirdiğiniz her yerde biz üstümüze alırız’. Bakın ben bu Kulüpler Birliği’nde geçen 

konuşmayı kendim söylüyorum, bir gazeteciye iletip oradan haber yaptırıp sonra üstüne 

atlamıyorum. Biz, niye üstümüze alınıyormuşuz? Ne demek? ‘Fenerbahçeli forması var, onun 

için sizi kayırıyor, bize çok ceza veriyor’. Cezalar açıklandı! Şampiyonluk adayları arasında en 

çok cezayı alan biziz! Ne oldu, bu tez de gerçek değil. Şimdi ne oldu? Lale Orta diye bir 

Türkiye’nin ilk kadın MHK Başkanı atandı ve ‘yok, Okan Üniversitesi’nde şöyleymiş, yok ödül 

aldığım bir törende benimle fotoğrafı, Fenerbahçeli, şöyle, böyle’. Peki, giden de 

Galatasaraylıydı, hiç ağzınızı açtınız mı? Biz, ağzımızı açtık mı? Ben hayatımda algı ve 

manipülasyonu hep bir ağızdan yöneticileriyle resmi, medyadaki kalemleriyle medyada, sosyal 

medyada resmi ve gayri resmi yani trol hesaplarıyla… hep bir ağızdan algı ve manipülasyonu 

bu kadar iyi yapıp başta TFF kurulları ve futbolun paydaşlarını baskı altına alma mertebesine 

ve bu mertebeye gelmiş ki bundan başarıyla bahsediyorum( gülerek), başka bir camia dünyaya 

yoktur. 

 

BİZİM BİR TANE YÜZÜMÜZ VAR; ÖZELDE DE, UMUMİDE DE, HER YERDE AYNI! 

 

Kongre Üyelerimiz şunu diyebilirsiniz: ‘siz de yapın, onlar yapıyorsa siz de yapın.  Böyle bir 

organizasyona onlar sahipse siz de yapın’. Şimdi pompaladıkları şey o camianın bir 

yöneticisinin ettiği ağır laflardan sonra ‘bitirtmeyiz, etmeyiz’ vs. ‘ya ben onu yanlış söyledim’ 

demesine.. Yani halen ‘bakın ne kadar iyi niyetliler, yanlış söylediler, adam kaç defa söyledi’ 

şeklinde devalı olarak temcit pilavı gibi pişiriliyor. Çünkü böyle bir organizasyona sahipler, biz 

değiliz. Olmak ister miyiz, bence hayır. Bizim fıtratımızda, DNA’mızda bu yok. Bizim bir tane 

yüzümü var, özelde de, umumide de, her yerde aynı! Bir de şey çıkarttılar, bu da çok 

enteresan; ‘Kulüpler Birliği Başkanı sıfatıyla Ali Koç devamlı federasyonda’. Son toplantıda 

başkan açıklama yaptı, ‘Ali Koç bir kez dahi kendi gelmedi bizimle toplantıya’ diye. Ben bunu 

Kulüpler Birliği Başkanı olduğum zaman söyledim, çünkü başıma geleceğini biliyordum. Dedim 

ki ‘Ben, size taahhüt ediyorum, hiçbir zaman yalnız Türkiye Futbol Federasyonu Başkanına 



gitmeyeceğim, sizleri temsilen’. Çünkü bunların başımıza geleceğini biliyordum. Çünkü onların 

kafası böyle çalışıyor. Nitekim de gitmedim. Ama bunların alı operasyonlarının parçalarından 

bir tanesi olan ikili var. Onların derdi Fenerbahçe de değil, geçen gün tweet atmışlar zaten 

‘bizim derdimiz Ali Koç’ diye. Onların derdi Ali Koç! Onlar, birkaç aydır şunu işliyorlar, ben 

Amerika’da olduğum bir dönem, arkadaşlar raporladılar, ‘Ali Koç her gün federasyonda, 

çıkmıyor oradan, hatta bugün de federasyonda’ diye ki ben Amerika’dayken. Türkiye’ye 

döndüm, hatta maça gittiğim bir hafta sonunda Türkiye Futbol Federasyonu Başkanı ve 

ekibinin İngiltere ziyareti vardı. Oradaki federasyonu ziyaret ediyorlardı. ‘Bugün Ali Koç uçakta 

Sayın Büyükekşi ile İngiltere’ye gidiyor’. Yani ‘devalı iç içelere’ şeyini göstermek için…Halbuki 

ben o gün maçtayım, ne İngiltere’ye gittim ne de başka bir şey. Bakın bun daha evvel de 

söyledim, doğruları ispat etmek zorundadır. Yalan söylemek o kadar kolay ki bu ülkede! İftira 

atmak, itham etmek o kadar kolay ki bu ülkede doğruyu söyleyen doğrusunu ispat etmek 

zorunda kalıyor. Ve maçtayım, herkesin ortasındayım… 

Şimdi bunlar bunu 2 ay pişirdiler. Son olarak resmi ağızdan benim tek başıma federasyon 

ziyaretimin sakınca olacağı seviyesine getirdiler. Ve bunlar hep paslaşarak yapılan şeyler. Tabii 

sizler bu işin içinde bu kadar olmadığınız için belki uzattığımı zannediyorsunuz ama bunlar çok 

önemli nüanslar! 

 

Hep bir algı operasyonu ve şimdi Lale Orta… İki üç kere merhabalığım var ve o kadar iyi 

tanımıyorum. Ne kadar kaldırabilir baskıyı ama devamlı baskı… Bakın Türkiye’de algılar, 

gerçeklerin çok önündedir. Türkiye’de çok az insan baskı kaldırabiliyor. Bunların yaptığı baskıyı 

kaldırmak kolay değildir. 

 

BİZİM DERHAL, İVEDİLİKLE, EN KISA ZAMANDA VAR’I TÜRK HAKEMLERİNDEN KURTARMALIYIZ! 

 

Bizim derhal, ivedilikle, en kısa zamanda VAR’ı Türk hakemlerinden kurtarmalıyız! Bu öneriyi 

dün yaptık. ‘Biz öneriye geldik, sonuca geldik; ağlamaya, zırlamaya gelmedik’ dedik. Özelde 

konuşanlara girmeyeceğim, kendi söylediklerimi söyleyeceğim… VAR futbolun olmazsa 

olmazıdır. İnşallah önümüzdeki sene yarı otomatik ofsayt sistemi gelecek,  daha da 

rahatlayacağız. Ama bu devirde VAR, olmazsa olmazıdır! Ancak VAR, bizim ligimizde kullandığı 

gibi özellikle Fenerbahçe’de kullanıldığı gibi kullanıldığı zamanlarda VAR, bir canavardır ve şu 

an bunu yaşıyoruz. Dolayısıyla en acil tedbir olarak en kısa zamanda yabancı VAR hakemleri 

Türk futboluna getirilmelidir. Bunu federasyon Dünya Kupası arasında denedi. Dün ben  biraz 

sorduğumda aldığım cevaplardan tatmin olmadım. Sanki dostlar alışverişte görsün şeklinde 

denenmiş gibi geldi bana. Suudi Arabistan, Yunanistan saha hakemlerini getirebiliyorsa 

yabancı,  bizim neyimiz eksik? Niye bu önemli? Önemli, çünkü hakemin ve yardımcılarının 

niyeti kötüyse, performansı kötüyse, beceriksizlik yapıyorsa maçta en önemli sigorta adaletli 

kullanılan VAR sistemidir ve bu da dünyanın her yerinde böyledir, Türkiye hariç! O yüzden 

tekrara ediyorum, öneri muhakkak ve ivedilikle belki bir sezonu geçtik ama önümüzdeki 

haftalarda VAR hakemleri yabancı hakemlerden oluşmalı. 



ARTIK HAKEM İŞLERİ, SADECE ATAMALAR DEĞİL BİR KİŞİNİN İKİ DUDAĞI ARASINDA 

OLMAMALIDIR 

 

Türk hakemlik müessesesi… Yapay zeka atamaları… Prensipte ilkesel olarak destekliyoruz. Ama 

bunun mükemmel çalışana kadar birkaç sezon geçecektir. Doğru kullanıldığı taktirde de fayda 

sağlayacaktır. Niye? Çünkü artık hakem işleri, sadece atamalar değil bir kişinin iki dudağı 

arasında olmamalıdır. Sistem nasıl çalışıyor, biliyor musunuz? Alt klasmanlarda hakemler 

yukarı çıkarken ki 6 tane çıktı, bu altısı için böyle olmadığı söyleniyor ama aldıkları maç 

üzerinden yani hiçbir performans notu, istatistik ya da data üzerinden değil… Maçları da yakın 

bulduklarına veriyorlar, performansı iyi olanlara değil. Dolayısıyla zaten devamlılık, arz eden 

sistem yok. Sistem kayırma üzerine kurulmuş, liyakat dışı bir sistem. Yapay zeka gelirse işlerin 

çok daha veriye bağlı olacağına inandığımız için biz bu sistemi destekliyoruz. Bize şu an 

söylenen hakemi ve yardımcı hakemleri, yapay zekanın atadığı. Bizim bu konuda şüphemiz var. 

Söylenenleri gerçek diye kabul etmek durumunda olmakla beraber söylenenlerle ilgili 

şüphemiz var. Bize göre yardımcı hakemler yapay zeka tarafından atanmıyor. Yanılıyor 

olabilirim ama bize gösterilen orta hakemdir. Ama şunu biliyoruz ki bütün VAR atamaları halen 

manuel yapılıyor. Ama bir başlangıç. Bunu kötülemek için söylemiyorum ama sistem oturana 

kadar sıkıntılar yaşanacak. 

 

GİDERAYAK BU MHK BİR HEDİYE VERDİ. KİME VERDİKLERİNİ ARTIK SİZ KARAR VERİN 

 

Şimdi gelelim bizi ilgilendiren konulara… Ali Palabıyık’ı söyledim. Bu giden MHK’nın atamasıydı. 

Aylarca maç almadı. Geri gelmez bir iki maça verilir sonra geçen haftanın en kritik maçına 

verilmesi bence bilinerek yapılan bir hatadır. Giderayak bu MHK bir hediye verdiler. Kime 

verdiklerini artık siz karar verin. Ve ‘bizden sonrası tufandır’ diye bu atamayla gösterdiler. Ali 

Palabıyık, Ali Palabıyık diyoruz ama esas suçlular belki 1-2… Biri de Koray Gençerler olabilir. 

Kim bu adam? İki sene evvel hatırlasınız istim üstündeydik, iyi gidiyorduk, liderdik ve 

Fenerbahçe-Konya maçı oynandı, Pelkas harika bir gol attı. Ağzımız açık kalmıştı. Gole 

sevinirken eli icat eden, pozisyonu iptal eden  VAR’daki hakem… Bu sene Konyaspor-

Fenerbahçe maçı i tesadüf yine Konyaspor maçı.. Valencia aptalca bir hareket yapıyor, bana 

göre sarı kartla geçilebilir. Sarı veya kırmızı önemli değil ama hakem görmüyor. Olay hakemin 

arkasında oluyor. Hakemi uyarıp Valencia’yı attıran VAR’daki hakem yine bu arkadaş. Ve son 

olarak da perşembe günkü maçtaki VAR hakemi yine bu arkadaş. Senaryoyu görüyorsunuz 

değil mi? 

 

 

 

 



SİVAS MAÇININ POZİSYONUYLA BERABER PAKETLEMEK, AYNI SÜRE CEZA VERMEK OLACAK İŞ 

DEĞİLDİR. O, ÖBÜRÜNÜ KURTARMAK İÇİN YAPILMIŞ BİR OPERASYONDUR, ERKAN 

ÖZDAMAR’I! 

 

Ve Atilla Karaoğlan-Serkan Çimen. Bizim bu haftaki maça atananlar. Serkan Çimen, bizim iki 

kere rahatsızlık duyduğumuz ve bu yüzden açıklama yapmak zorunda kaldığımız bir hakem ve 

bu maça atanıyor. Sonra Atilla Karaoğlan. Şimdi Atilla Karaoğlan’ı biraz açmak istiyorum: 

bilmeyenler için söyleyeyim, Sivasspor maçının yanına eşantiyon diye koydukları, bana göre 

haksızlık yaptıkları dirsek atan oyuncuyu atmayan, kırmızı kart vermeyen, VAR  konuşmalarını 

dinlediğimiz hakemdir. O pozisyona değineceğim. Az önce ne dedim? Tartışmasız en tartışmalı 

pozisyonun Sivas maçı dedim. Bu arkadaşın ceza yemesine sebep veren pozisyon aslında VAR 

protokolü nasıl olurun eğitim için kullanabileceğimiz pozisyon; konuşmalar, ciddiyet, 

profesyonellik, çağırıyor, ‘dirsek var’ diyor, ‘ağabey ben göremiyorum, abartıyor ben 

kararımda duracağım’ diyor. Kararına katılırsınız katılmazsınız, derslik bir pozisyon. Onu Sivas 

maçının pozisyonuyla beraber paketlemek, aynı süre ceza vermek olacak iş değildir. O, 

öbürünü kurtarmak için yapılmış bir operasyondur, Erkan Özdamar’ı! 

 

İKİ HAKEME DE ÖZDAMAR VE KARAOĞLAN’A DA UZUN SÜRE GÖREV VERİLMEYECEĞİ… YANİ 6 

HAFTA MI UZUN SÜRE? HELE Kİ SİVAS’TAKİ HAKEMİN… DÜNYA TARİHİNDE GÖRÜLMEMİŞ BİR 

OLAY 

 

Açıklık getirmek istiyorum. Aynı süreyi alması olacak iş değil ve  bu arkadaşların süreleri bitti. 3 

Ocak’ta Federasyon bir açıklama yapıyor. Bu hakemlere 8 hafta ceza veriliyor, sonra 6 haftaya 

indiriliyor. Niye indiriliyor, onu da bilmiyorum. Herhalde kamuoyunun genel kaanati bu 

hakemler bu sezon maç almayacaktı. Ve federasyon 3 Ocak’ta bir açıklama yapıyor. Ve diyor ki 

‘Gaziantep-Beşiktaş Atilla Karaoğlan, Demirgrup Sivasspor-Galatasaray maçlarının hakemleri 

Erkan Özdamar ve Özgüç Türkalp ile ilgili olarak Merkez Hakem Kurulu gerekli incelemeyi 

gerçekleştirmiştir’ diyor. ‘Önemli hakem hatası yapıldığı tespit edilmiştir’ diyor. VAR hakemine 

bundan sonra görev verilmeyeceği ifade ediliyor. Bu iki hakeme de Özdamar ve Karaoğlan’a da 

uzun süre görev verilmeyeceği… Yani 6 hafta mı uzun süre? Hele ki Sivas’taki hakemin… Dünya 

tarihinde görülmemiş bir olay; hakem, VAR konuşmaları, laubalilik, ciddiyetsizlik, gevşeklik, 

profesyonellikten uzaklık, direk maçı katleden bir karar ve adam 6 hafta alıyor. Halbuki Atilla 

Karaoğlan, yanlış bir karar veriyor ama doğruları yapıyor yanlış kararında. Bütün protokoller, 

ciddiyet, profesyonellik ve buna TFF, MHK ne diyecekseniz deyin, aynı sürede ceza veriyor. 

 

BU SİSTEMDE EN AĞIR CEZASI VERDİĞİNİZ HAKEMİ EN KRİTİK İKİNCİ MAÇA İLK DÖNÜŞÜNDE 

VERİYORSUNUZ 

 

Gelelim Atilla Karaoğlan’a… Atilla Karaoğlan, uzun süre maç almadı. İnsansa ki insan diyecek ki 

‘tamam, ben bir hata yaptım. Kararımın arkasında durdum. Bütün protokolleri doğru yaptım. 

Ben nasıl bu adamla aynı cezayı alırım’ diye. Zaten o işin travmasında, duygusal 



çöküntüsünde… Uzun süredir maç yönetmemiş, maç ritmini kaybetmiş ve bir bakıyorsunuz ki 

ilk maçı haftanın en kritik ikinci maçı. Şaka gibi. Sonra ne, ‘yapay zeka böyle istedi’. Evet, 

‘yapay zeka böyle istedi’, federasyona ikinci verdiğimiz öneri buydu. Niye? Çünkü FIFA kokartlı 

hakemler ki biz artık FIFA kokartlı hakem bulmakta zorlanıyoruz; ya performanstan,  ya atletik 

sınavdan, ya yabancı dil zaafından! 10 puan olarak yapay zekasız, yani maça 3-0 atamalarda 

galip başlıyorlar. Ve bir adam Erkan’ı söylüyorum, bir adam tartışmasız en tartışmalı pozisyona 

imza atıyor ve 6 haftada maç alıyor. Atilla Karaoğlan, hatası bu kadar yüksek değil ama o da 

uzun süre maç almayıp sonra yapay zeka diyor ki ‘en kritik ikici maça’ ki birinci maç 

Galatasaray-Trabzonspor, ikincisi de bizim maçımız. Soruyoruz niye? Diyorlar ki ‘FIFA kokart’. 

Değiştirin sistemi kardeşim. Bir adam bu kadar ağır ceza alıyorsa cezası bittikten sonra 

dönüyorsa sisteme 10 puanla başlamasın, 4 puanla başlasın, 5 puanla başlasın. Maç aldıkça 

tekrar 10 puana gelsin. Ama bu sistemde en ağır cezası verdiğiniz hakemi en kritik ikinci maça 

ilk dönüşünde veriyorsunuz. Böyle saçmalık olur mu? Adam zaten duygusal travma, çöküş, 

atletik ve maç ritmi vs. diyeceksiniz ki ‘öbür maçların kıymeti yok mu?’ Tabii ki var, kimseye de 

saygısızlık etmek istemiyorum. Ama zor maç var nispeten daha kolay maç var. Dolayısıyla bu 

öneriyi de yaptık. Zaten pek çok kulüp başkanı da bundan –FIFA kokartlıya direkt 10 puan 

verme konusu-rahatsız. O öneriyi de gündeme getirdik. Serkan Çimen’i de dile getirdim, 

rahatsızlığımızı gündeme getirdim. 

 

TÜRK HAKEMLİK MÜESSESESİNİN BİR KEZ DAHA İFLASINI GÜNDEME GETİRİYORUM 

 

Şurada bir şey çıkıyor sevgili Fenerbahçeliler; bu sezon özelinde ama genelde fahiş hatalar hep 

bizim aleyhimize oluyor. Yıllarca unutulmayacak fahiş hatalar da hep bir takımın lehine oluyor. 

BU tesadüf mü? Doğanın bir tesadüfü mü, neyin tesadüfü? Dolayısıyla Türk hakemlik 

müessesesinin bir kez daha iflasını gündeme getiriyorum. 

 

SÜPER LİG’DE BU SEZON TAM 6 KEZ CEZA ÇEKMİŞ HAKEMLERİN GERİ DÖNÜŞ MAÇLARI HEP 

FENERBAHÇE’YE DENK GELDİ 

 

Ne hale geldik: derbiye atayacak hakemimiz yok! Görüyor musunuz, 85 milyonluk ülke, futbol 

aşığı bir ülke, futbolla yatıp kalkan bir ülke hakemlik müessesesinde derbiye atayacağı bir 

hakemi yok. Hepimiz dua ediyoruz, Halil Umut Meler’e bir şey olmasın, sakatlanmasın, şöyle 

olmasın, böyle olmasın diye… Geldiğimiz noktayı görüyor musunuz? Bu sezon yarınkiyle 

birlikte 7 derbi maçı oynanmış olacak. İlk başlıyor; Zorbay Küçük, Ali Palabıyık, Volkan 

Bayarslan, Ali Şansalan ve bunların hepsi çuvallıyor. Son dört derbinin hakemi de Halil Umut 

Meler. Ve diyorsunuz ki ‘niye endişeleniyorsunuz? Niye sıkıntıdasınız?’ Bakın ben size başka bir 

istatistik daha vereyim ki bugün bunu gördük. ‘Böyle tesadüf görülmedi’ haberi. Bu haberde 

diyor ki, ‘Süper Lig’de bu sezon tam 6 kez ceza çekmiş hakemlerin geri dönüş maçları hep 

Fenerbahçe’ye denk geldi’. Ben de bunu bilmiyordum. Tekrar ediyorum ‘Süper Lig’de bu sezon 

6 kez ceza çekmiş hakemlerin geri dönüş maçları hep Fenerbahçe’ye denk geldi. Özellikle Ali 

Palabıyık’ın Adana Demirspor maçındaki skandal yönetiminin yankıları sürerken pazartesi 



günkü Konyaspor maçına 7 haftadır düdük çalmayan Atilla Karaoğlan’ın atanması bu nasıl 

tesadüf sorusunu beraberinde getirdi’. Hadi bakalım! Bilmiyorum nasıl yapılıyor ama yapılıyor! 

Zorbay Küçük 3 hafta ceza alıyor, 11. hafta Fenerbahçe-Başakşehir maçı; 15. hafta 

Trabzonspor-Fenerbahçe maçında 5 hafta görev almayan Serkan Çimen ki bununla ilgili 

açıklama yaptık. Serkan Çimen de cezayı Adanspor-Trabzonspor maçında Adana’nın golünü 

vermediği için yiyor, cezayı çekiyor ve 5 hafta sonra geliyor Trabzon-Fenerbahçe maçına 

atanıyor. Yapay zeka! 17. hafta Antalyaspor-Fenerbahçe maçına 3 hafta görev almayan Kadir 

Sağlam, 21. hafta Fenerbahçe-Kasımpaşa maçına 5 hafta görev almayan Volkan Bayarslan, son 

hafta Ali Palabıyık’ı biliyorsunuz ki 3 hafta görev almayan Ali Palabıyık ve bu hafta da Atilla 

Karaoğlan… 

 

DÜNYADA KAÇ TAKIM ÜLKESİNİ, DEVLETİNİ HEDEF ALMIŞ BİR TERÖR ÖRGÜTÜ TARAFINDAN 

SALDIRIYA UĞRAMIŞ, KUMPAS YAŞAMIŞTIR, HEM DE SPORTİF VE FİNANSAL AÇIDAN EN 

PARLAK DÖNEMİNDE! 

 

Durum tespiti yaptık, resmi çektik ve şimdi gelelim benim için esas önemli olan noktaya! 

Adana Demirspor maçında yaşananlar beş defa söyledim, hakem hatası değildir. Peki, nedir? 

Organize kötülüktür: açık, net ve şeffaf! Dünyada altı sezon içinde son haftada 3 şampiyonluk 

kaçıran kaç tane kulüp vardı, bence yoktur! Dünyada kaç takım ülkesini, devletini hedef almış 

bir terör örgütü tarafından saldırıya uğramış, kumpas yaşamıştır, hem de sportif ve finansal 

açıdan en parlak döneminde! Kat be kat rakiplerinin önündeyken? Dünyada kaç takımın 

otobüsüne silahlı saldırı yapılmıştır? Hala faili meçhuldür, Türkiye Cumhuriyeti devletinin 

ayıbıdır bu! Çağırın bizi savcılığa söyleyelim bildiklerimizi ama er ya da geç bu ortaya çıkacak, 

her şeyin çıktığı gibi. Belki hayatta bile değil bu insanlar.. Bu son cümlemi de not edin kafanızın 

bir yerine. Hala faili meçhul… TFF’ye çok korkunç bir saldırı oluyor, Allah korusun bir daha 

hiçbir yere olmasın, kimseye olmasın ama ertesi gün yakalanıyor. Doğrusu da budur. Türkiye 

Cumhuriyeti devleti kudretli bir devlettir. Maç uğruna, futbol uğruna devletimizi bile zaafa 

uğratmayı göze alabiliyoruz. Sistem! Bu yetmiyormuş gibi o olayı takip eden hafta bize zorla 

maç oynatıldı. Şu anda o dönem yönetimde olan yöneticilerimiz aramızdalar. Yabancı 

oyuncuların travma yaşadığı, Türkiye’den ayrılmak istediği, belki 40 kişinin hayatına mal olacak 

ki iyi ki başarılı olmamış bir olaydan sonra bizim maç oynanmamız istendi. Vicdani hassasiyet 

nasıl olmaz? Bir takım yöneticisi gitti, otobüs direksiyonundan fotoğraf verdi. Bunlar hep bize 

oluyor. 

 

12 Mayıs’ta stadımızda hem stadımız hem taraftarımız gaz saldırısına uğradı, polis tarafından. 

Maçtan sonra taraftarlarımız sokaklarda, sahanın içinde polis saldırılarına uğradı.  En zayıf 

olduğumuz, en darbe yediğimiz dönemde… bunları da yaşadık. O sene Türkiye Kupası’nı 

kazanmıştık, Ankara’dan maçtan sonra dönüyorduk ve polisleri gördüm ‘ne oldu gaz 

sıkmadınız?’ dedim. Bana pişkin pişkin ‘biz organik gaz sıkıyoruz’ dediler. Sevgili 

Fenerbahçeliler, bunların hepsi 9 sene içinde oldu. Hangi camia bu travmayı kaldırabilir? Ve 

bitmedi hala devam ediyor. 2011’den beri doyamadılar bizi yemeye. 



Sizlerin, bizlerin oturup bir düşünmesi lazım. Nereye kadar? Demek ki biz, sistemin parçası 

değiliz. Bu sadece futbolla anlatılacak bir şey değildir. Faili meçhul bulunmuyorsa, ülkemize 

saldıran terör örgütüne karşı tek savaşan Fenerbahçe’yse, Fenerbahçe mağdur edildiği, 

haksızlığa uğradığı, maddi-manevi çektiklerine hiçbir devlet, hükümet, siyaset ‘biz bunu nasıl 

gidereceğiz?’ demiyorsa, bunlar da işin içindedir. 

 

Niye bunu diyorum? Hatırlayın 3 Temmuz’dan 1 hafta, bilemediniz 2 hafta sonra Deniz Feneri 

davası vardı. Gizlilik geldi, bir tane haber sızdı mı o davayla ilgili? Sanki toplum açısından çok 

daha önemli bir davaymış gibi her şey kapatıldı. Topluma nefret tohumları döken, gizlilik 

olmasına rağmen 3 Temmuz davasını sayfa sayfa bütün ifadeler, konuşmalar, televizyonlarda, 

gazetelerde yayınlanmadı mı? Bizim davada gizlilik kararı yok muydu? Vardı. Utanmadılar 

Başkanımızın fotoğrafını bastılar. 

 

Şimdi ben Başkanınız olarak bunun bütününe bakmak zorundayım. Artık biz figüran mı 

olacağız yoksa uzun vadeli çıkarlarımızı muhafaza etmek, korumak, müdafaa etmek adına bu 

ülkenin futbolunu temizleme adına bugünlerden feragat mı edeceğiz bunun kararını vermek 

zorundayız. 50 bine yakın Kongre Üyesi olan, milyonlarca taraftarı olan bir camia olarak bu 

küçük grupla karar veremeyiz ama sizlerin huzurunuzda bunu masaya koymak istiyorum. Ben 

her şeyi, kendi başkanlığımı feda etmeye hazırım. Niye? Çünkü önümüzde iki tane yol var. 

Ligden çekilmek falan saçma sapan şeyler. ‘Herhangi bir kulüp ligden çekildi ve amatör 

kümeden başladı…’ Öyle bir şey yok. Aklınıza getirmeyin. Bunlar duygusal olarak söylenen 

şeyler. 15 hafta var. Selahattin Baki’nin dediği gibi biz bu ligi bitireceğiz ve şampiyon mu 

bitireceğiz? Yoksa artık yeter arkadaş. Sınırları aştınız. Bardağı taşırdınız. Biz maça çıkmıyoruz 

deyip… 

 

(Puan silinmesi, ligden çıkarılma ve alt kümeye indirme başlıklı 24. madde ekrana gelir ve 

Başkanımız maddeleri okur) 

a)      Bir sezon boyunca müsabaka kıyafetiyle belirlenen ve ilan olunan saatte sahaya 

gelmeyen, müsabaka sahasına gelmekle beraber müsabakaya çıkmayan veya müsabakayı terk 

eden takım hakkında hükmen mağlubiyet kararı verilmekle beraber ayrıca mevcut 

puanlarından galibiyet halinde verilen puan kadar puan silinir, böyle durumlarda ilgili kulüp 

hakemlerin masraflarıyla diğer masrafları, karşı takımın zararlarını karşılamak üzere TFF 

tarafından takdir edilecek tazminatı ödemek zorundadır. 

b)      Bir sezon boyunca iki defa müsabakaya gelmeyen, müsabaka sahasına gelmekle beraber 

müsabakaya çıkmayan veya müsabakayı terk eden takım hakkında hükmen mağlubiyet kararı 

verilmekle beraber bu takım ligden çıkarılarak bir alt lige düşürülür ve müsabaka tarihinden 

itibaren bu takımla müsabakası olan diğer takımların müsabakaları oynanmaksızın hükmen 

galip gelmiş sayılır. 

 

Maça çıkmamak, maça çıkıp 1 dakika kalıp sahadan ayrılmak bu sezonu feda etmek demektir. 

Ama inanın geleceğimiz için çok önemli bir adımdır. Biz ‘kupa sizin lig bizim’ muhabbetini 



görmüş bir camiayız. Yoksa biz Kurtuluş Savaşı ruhuyla Harington Kupası’nda bize teklif edilen 

yardımı istemeyip çatır çatır düşman kuvvetleri yenen duyguyla sonuna kadar savaşacak 

mıyız? 

 

11’E 3 DEVAM KARARI ÇIKTI. BEN 3’TEN BİRİYDİM. YETER ARTIK 

 

Biz dün bunu oyladık. Bunu illa Konyaspor maçında yapmak zorunda da değiliz. Devam etme 

kararı verip böyle devam ederse başka maçta yapabiliriz. Ama 1 kere ölme işine ben çok 

inanıyorum. 11’e 3 devam kararı çıktı. Ben 3’ten biriydim. Yeter artık. Bu devlet, bu ülke,  bu 

futbol federasyonu 25-30 milyon taraftarı olan, bu ülkenin kurtuluşunda ve kuruluşunda vazife 

görmüş, yakın zamanda ülkeyi ele geçirmeye çalışan terör örgütünü duvara toslatmış, kendi 

başına en zayıf zamanında bütün devletin gücüyle saldırdığı bir dönemde… Bu camiayı siz 

ciddiye almıyorsunuz. Bu camiayı yeri geliyor katlediyorsunuz yeri geliyor ufak ufak ısıra ısıra 

yiyorsunuz. 

 

BİZ DOĞRUNUN, ADALETİN, ŞEFFAFLIĞIN YANINDAYIZ 

 

Dolayısıyla önümüzde iki yol var. Biri radikal bir yol. Biri de sonuna kadar savaşıp, mücadeleyi 

verip… Siz bu camianın yaş olarak ileri gelenlerisiniz. Siz bu camianın en fazla farklı dönemlerini 

gören insanlarsınız ama bitmiyor arkadaşlar. Hala devam ediyor. Nereye kadar bu şekilde 

devam edebiliriz, sorgulanmalı. Çünkü Fenerbahçe’nin olmadığı bir lig, Türkiye Futbol Ligi 

değildir. Rakip takım ne diyor, ‘her yerdeyiz.’ Biz her yerde değiliz. Biz doğrunun, adaletin, 

şeffaflığın yanındayız. 20 senedir TFF’nin içine yuvalanmadık. 20 senedir kendimize çalışan bir 

medya ordusu yaratmadık, yaratmayız da. Bütün gazetecilerden özür diliyorum bunları 

söylerken,  çünkü son maçımızda sadece mesleği gazeteci, medya olan insanlar tarafından çok 

doğru bir şekilde kaleme alındı. Kesinlikle mesleğin hepsini kapsamıyor ama bir grup var ki 

dertleri hem Fenerbahçe, hem Ali Koç. Küçük bir grup var. Sadece Ali Koç dertleri. Durum 

bundan ibaret. Salondaki reaksiyonlardan hissiyatın tam nerede olduğunu alamadım. 

 

Bu arada söz alan YDK Başkanımız Uğur Dündar, “Yönetim kendi içinde bir oylama yapmış. 

Sonuçta devam kararı çıkmış. Madem yönetimimiz bu doğrultuda karar aldı. Bizler de 

Cumhuriyetin 100. yılında, Cumhuriyetin Feneri ışığını saçmazsa Türkiye karanlığa gömülür 

anlayışıyla Başkanımızın ve Yönetim Kurulu’nun arkasında sonuna kadar, bir ve bütün olarak 

hareket edeceğiz. Son dakikaya kadar bütün gücümüzle destekleyeceğiz. En büyük 

Fenerbahçe’dir, dedirteceğiz. Hodri meydan. Çıksınlar ortaya görelim. Gruplaşmalar 

kalmayacak. Gün, birlik ve bütünlük günü. Tüm Fenerbahçelilerin tek bir hedef doğrultusunda 

azimle ilerleme günü. ” dedi. 

 

 

 



TÜM FENERBAHÇELİLER GİBİ; İNANIN, BİZİM DAHA DA FAZLA İÇİMİZ KANIYOR 

 

Sözlerine kaldığı yerden devam eden Başkanımız Ali Y. Koç, “Yüksek Divan Kurulu Başkanımız 

bu konuşmayı yapmasaydı bir sonraki YDK toplantımız 3 ay sonra olacağı için önümüzdeki 

günlerde de ‘bu bir kere oyladık bu iş bitti demek’ değildir. Bu konuyla ilgili önümüzdeki 

günlerde de muhatap kalacağımız için sizlerden bir intiba almak istiyordum ama Başkanımıza 

tamamen katılıyorum. Farklı görüşler olması birlik beraberlik içinde olmadığımız anlamına 

gelmez ama kendi söylediğine saygı duyuyorum. Şunu da söylemek istiyorum. 2018-19 sezonu 

hariç bu bizim dönemde de evvelki dönemler için de geçerli, bütün söylediklerim. Biz o dönem 

hak etmedik hiçbir şeyi ama ondan sonraki dönemlerde geldik, geldik. İyi futbolda olsa kötü 

futbolda olsa bir şekilde oyunun içindeydik. Ta ki devre dışı bırakılana kadar. O yüzden tüm 

Fenerbahçeliler gibi inanın, bizim daha da fazla içimiz kanıyor. Çünkü resmi görüyoruz, 

yaşıyoruz. Her gün yaşıyoruz, görüyoruz. İsimleri biliyoruz. Dengeleri biliyoruz, siyaseti 

biliyoruz. O kadar pişkinler ki Başkan Vekiline saldırıyorlar; Fenerbahçeli diye, PFDK’ya 

saldırıyorlar, Fenerbahçeli diye. Federasyon Başkanı Galatasaraylı. Bir evvel ki MHK Başkanı 

hasta Galatasaraylı. Başka takımlar bunu gündeme getirmiyor. Sonra da dostluk diye açıklama 

yapıyorlar. Biz en büyük adımı atarız dostluk adına. Benim en çok tenkit edildiğim konu budur, 

sizler tarafından. Biz pislik yapmayı bilmiyoruz. Öğrenmek de istemiyoruz. Başkanımız oylama 

yok dedi, biz de katılıyoruz. 

 

SEZON BİTENE KADAR KAYITSIZ ŞARTSIZ KENETLENMELİYİZ 

 

Sizden ricam son olarak, tüm taraftarlarımızdan ricam; bu sezon bitene kadar kayıtsız şartsız 

kenetlenmemiz. Başka bir camianın ne seviyede algı ve manipülasyon yaratabildiğini 

anlatıyorum. Biz bunları yaşıyoruz. Bir tane camianın ileri geleni çıkıp konuşmuyor. Bir kendi 

camiamıza bakalım, kendi röntgenimizi çekelim. Bırakın konuşmayı 18 sene Başkan Vekilliği 

yapmış sonra Federasyon Başkanlığı yapmış kişi bizi Federasyon Başkanı iken şike ile ima 

ediyor. Aranızda bir kişi çıkıp konuşmuyor. Bir de dönüp aynaya bakmanız lazım. Bakmamız 

lazım. Biz bilmiyor muyuz, bazı insanları etkileyip istediğimiz yazıları çıkartmayı. Camia olarak 

gücümüzü kullanalım, başka da hiçbir şeye ihtiyacımız yok. En çok kendimize zarar veren 

camiayız. Kasımpaşa maçı bir gol yiyoruz. Tribünler sus pus. İki pas hatası homurdanmalar 

başlıyor. Maç 5-1 bitti. Ben bunları hocamıza futbolcularımıza anlatamıyorum. Siz daha hiçbir 

şey görmediniz diyorum. Allah korusun sıkıntılı bir maçta neler yaşanacağını ‘Jorge Jesus’a sen 

görmedin’ dedim. Niye biz hep kendimizi hedef alıyoruz. İçimize dönüp bakmamız lazım. 

 

BAŞKANIMIZ, GALATASARAY SPOR KULÜBÜ’NE ÇAĞRISINI YENİLEDİ 

 

Bir kez daha Galatasaray Spor Kulübü’ne yaptığım çağrıyı yapıyorum. İstediğiniz zaman, 

istediğiniz yerde, istediğiniz kanalda, istediğiniz kişilerle arzu edersiniz diğer kardeşinizi de 

getirin. Biz hazırız. Hepinizi sevgi ve saygıyla selamlıyorum. 

 



 

Yüksek Divan Kurulu Başkanı Uğur Dündar 

3 Temmuz ruhu ile Yönetimimizin sonuna kadar arkasındayız ve biz bu sezonu, Cumhuriyet’in 

100. Yılını, Cumhuriyet’in Feneri’nin Şampiyonluk ışıklarını saçarak bitireceğine yürekten 

inanıyoruz. Bu tarihi toplantıyı burada kapatıyoruz. Ve inanıyoruz ki bu Yüksek Divan Kurulu 

toplantısı Fenerbahçe için bu sezonun miladı olacak ve bundan böyle hiç bir şey eskisi gibi 

olmayacak. O derin yapıya da meydan okuyoruz, hodri meydan diyoruz çıksınlar karşımıza. 

Hepinizi sevgi ve saygıyla selamlıyorum. 
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